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 „Sláva na výsostiach Bohu a na zemi pokoj ľuďom dobrej vôle.“  
                                                                                                                                                                          (Luk 2,14)  

 
Milí bratia a sestry! Tieto slová anjelov zazneli v Betleheme pri narodení Pána Ježiša. Boží poslovia pri-

niesli zvesť, ktorá mala sprevádzať narodenie Spasiteľa. Bolo to prvé vianočné prianie hodnôt, ktoré tak 
veľmi chýbali vo svete, do ktorého Boh poslal svojho Syna. Je to zvesť stále aktuálna, lebo ako Izraelu chýbala 
úcta k Bohu a pokoj vnútorný i vonkajší, aj nám po všetkých tých stáročiach chýbajú tieto hodnoty. Pohľad 
do nášho sveta nesvedčí o tom, že by tu bola úcta k Bohu, nášmu Stvoriteľovi, a pokoj medzi ľuďmi. A tak 
prvá, veľmi dôležitá zmena spôsobená narodením Pána Ježiša sa má udiať medzi človekom a Bohom. „Sláva 
na výsostiach Bohu.“ Boh koná prvý krok, keď na zmierenie posiela svojho Syna, aby nám priniesol nový 
život. Ale v tomto vzťahu musíme aktívne reagovať aj my. Uvedomovať si Jeho prítomnosť v našom živote,  
v našej rodine. Vnímať Jeho  moc a svätosť. Je to ťažké, lebo namiesto toho, aby sme sa sklonili pred Bohom, 
ktorému patrí celá zem, slávu prejavujeme jednotlivcom, ktorí majú peniaze, moc a slávu. Nič nás nepoučí, 
ani vojny, ani prírodné katastrofy, ani konkrétne situácie v našich osobných životoch.  

Boží Syn netúži po pompéznom prijatí. Pre Neho je dôležité, aby sme Ho prijali do svojho srdca úprimne 
a vo viere ako ten najväčší Boží dar. Nájdime v sebe chýbajúcu pokoru voči Bohu, ktorý nám neustále pre-
ukazuje svoju lásku. Zbavme sa pýchy, ktorá z nás robí to, čím nie sme. Vzdajme slávu jedine Bohu, lebo je 
dobrý a naveky trvá Jeho milosť skrze Pána Ježiša Krista.    

A druhá zmena, ku ktorej nás pozýva vianočné posolstvo, sa má udiať smerom k ľuďom. „Pokoj ľuďom 
dobrej vôle.“ Život prináša mnohé situácie, ktoré na nás pôsobia veľmi negatívne. Ani vianočné chvíle nie 
sú pre všetkých z rôznych príčin radostné. Pokoj tohto sveta je tak veľmi narušený klamstvami, hádkami, 
bolesťou, závisťou, pýchou, vojnami. Chýba nám ľudskosť, porozumenie, láska – a tak potrebný pokoj.   

Vianoce nám pripomínajú, že len v Božej prítomnosti môže vládnuť pokoj. Ak chceme zachovať ľudstvo, 
ktoré bolo stvorené na Boží obraz, veľmi potrebujeme pokoj, ktorý prináša Boží Syn. Len pokoj Boží, ktorý 
prevyšuje každý rozum, môže chrániť naše srdcia i mysle v Ježišovi Kristovi. Iba On dokáže meniť egoizmus 
na toleranciu; hnev na odpustenie; závisť na prajnosť; beznádej na dôveru; strach na silu a odvahu; klamstvo 
na pravdu.    

Božie prianie týchto hodnôt, ktoré vo vianočnú noc priniesli anjeli na Betlehemské polia, nech znie aj 
nám. V pokore a vo viere oslavujme Boha a prosme Ho, nech i skrze nás tvorí pokoj medzi ľuďmi. Amen. 

 
                                                                       ThDr. Zuzana Kubačková, evanjelická farárka 

SLÁVA BOHU A POKOJ ĽUĎOM...

Milí spoluobčania, 
 
rok 2024 sa pomaly 
chýli ku koncu a je 
čas na krátke zhod-
notenie všetkého, čo 
sme spoločne doká-
zali. Tento rok bol pre 

našu obec opäť rokom, ktorý nám priniesol 
nové výzvy, ale aj mnohé krásne chvíle, 
ktoré nám dávajú dôvod na hrdosť. 
Chcel by som sa poďakovať všetkým, ktorí 
sa podieľali na rozvoji našej obce – či už svo-
jim časom, prácou alebo podporou. Najväč-
šie poďakovanie patrí našim obecným 
združeniam, ktoré neúnavne organizovali 
rôzne akcie, podujatia a aktivity, vďaka kto-
rým sa z našej obce stalo miesto, kde sa 
ľudia radi stretávajú, spoločne pracujú a bu-
dujú silné komunity. Vaša obetavosť, ochota 
pomáhať a zapájať sa do života obce je ne-
oceniteľná. 

Ďakujem všetkým občanom za ich aktívnu 
účasť na verejnom živote, za podporu našich 
projektov, za ochotu spolupracovať a byť sú-
časťou našich spoločných cieľov. Bez Vás by 
naše snaženia neboli možné. 
V tomto roku sa nám podarilo ako jedinej 
obci v okrese uviesť do prevádzky novú bu-
dovu materskej školy - elokované pracovisko 
existujúcej materskej školy. Tým sme sa 
vyhli problému nedostatku voľných miest 
pre povinné predškolské vzdelávanie päťroč-
ných, štvorročných a neskôr možno aj troj-
ročných detí. Aj keď dochádza k zmene 
systému financovania predškolskej výchovy, 
veríme že tento objekt bude slúžiť pre ak-
tívnu prípravu a vzdelávanie našich najmen-
ších ďalšie desaťročia. 
V rámci odpadového hospodárstva obec po-
skytuje, ako jedna z mála obcí, z vyhrade-
ných stanovíšť už niekoľko rokov zvoz 
biologicky rozložiteľného odpadu - konárov, 
lístia a trávy. Tento odpad sa následne spra-

cúva na miestnej kompostárni, kde výsled-
ným produktom už v budúcom roku bude 
kvalitný kompost na ďalšie použitie pre zá-
hradkárov. Keďže náklady na likvidáciu od-
padov stále stúpajú, jedným zo spôsobov na 
zníženie ich množstva je prvotná separácia 
už v domácnostiach. Na tento účel slúži aj 
obecný zberný dvor v areáli Agrodružstva. 
Zodpovedným prístupom k separovaniu  
a likvidácii odpadov si vieme našu obec za-
chovať aj pre našich potomkov stále čistú  
a peknú. Naša obec má vybudovanú kom-
plexnú kanalizáciu a vodovod a neexistuje 
už domácnosť, ktorá by sa nemohla napojiť. 
To všetko, čo sa postupne zrealizovalo, zvy-
šuje kvalitu života všetkých nás a chráni ži-
votné prostredie. Vážme si to, je to hodnota 
našej budúcnosti. 
Obec má pripravené ďalšie projekty na vý-
stavbu nájomných bytov, na zníženie ener-
getickej náročnosti verejných budov, na 
výstavbu chodníkov a rekonštrukcie miest-

nych komunikácií, na protipovodňovú 
ochranu, na výstavbu soľnej veže, ako aj 
mnohé ďalšie z oblasti kultúry a vzdeláva-
nia. Časť z nich je popísaná aj v týchto novi-
nách. Tieto projekty majú slúžiť na zlepšenie 
kvality života v našej obci a posilnenie na-
šich spoločných väzieb. Pred nami stojí ešte 
veľa úloh, ktoré budeme musieť riešiť spo-
ločne. 
Teším sa na ďalšie roky, v ktorých budeme 
pokračovať v práci na rozvoji našej obce. 
Verím, že s Vašou pomocou dosiahneme ešte 
väčšie úspechy a že naša obec bude naďalej 
miestom, kde sa cítime doma. 
Ďakujem Vám všetkým za vašu prácu, pod-
poru a priateľstvo. Prajem Vám krásne Via-
noce a šťastný nový rok plný zdravia, šťastia 
a úspechov. 

S úctou, 
 

Ing. Jozef Berta, 
starosta obce
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Narodené deti 

Helena Kopčáková, r. Sotáková 

Irena Goroľová, r. Kroková 

Helena Pavučková, r. Demčáková 

Štefan Mehaj 

Miroslav Daňo 

Anton Jarka 

Jozef Tarkanič 

Juraj Tomáš 

Terézia Zajacová, r. Miľová 

Anna Mitáčová, r. Mitáčová 

Jozef Török 

Miroslav Daňo 

Mária Goroľová, r. Pohlodová 

Anna Straková, r. Bulnová 

Irena Tomášová, r. Tomášová 

František Voľanský 

Mária Benčová, r. Voľanská 

Ľubomír Straka 

Dušan Hajník 

Anton Ferenc 

Milan Čikala, r. Mucko 

Anna Vágnerová, r. Jakubčinová

Roman Balog a Ružena r. Zajacová 

Marek Iľko a Zuzana r. Gazdová 

Ivan Tancoš a Zuzana r. Ferková 

Martin Džama a Alexandra r. Pučkaňová 

Jozef Mitáč a Valentína r. Kotlárová 

Anton Danko a Veronika r. Jurečková 

Juraj Bledý a Katarína r. Kurejová 

Miroslav Ďuďa a Kristína r. Kurová 

Miroslav Čonka a Kristína r. Telváková 

Pavol Jenčko a Daniela r. Susečková 

Miroslav Goroľ a Žaneta r. Bilá 

Jozef Ferko a Erika r. Kiňová 

Ing. Jaroslav Vancák a Simona r. Kochmová 

Juraj Mitáč a Jana r. Bužová 

Stanislav Balog a Beáta r. Tancošová 

Spoločné áno 

si povedali....

Navždy  
nás  
opustili...

Patrik Jurečko 

Peter Tomáš 

Michal Baláž 

Mia Mitáčová 

Janka Jarková 

Amélia Goroľová 

Daniel Ďuďa 

Marek Kmec 

Liana Jurečková 

Lukáš Mitáč 

Eva Evelyn Mitáčová 

Emma Jurečková 

Tobias Mitáč 

Gréta Ďuďová 

Domink Angelo Ďuďa 

Tomáš Feri 

Miroslav Kura 

Ján Kroka 

Melisa Čikalová 

Eliška Mitáčová 

Rita Szperliková 

Michaela Puľová 

Eliana Goroľová 

Natália Ďuďová 

Saimon Bilý 

Ashley Feriová 

Miroslav Fako 

Gréta Koščáková 

Nella Balogová 

Jana Vadásová 

Marek Horvát 

Branko Mitáč 

Sebastián Mitáč 

Jana Ferková 

Anna Jurečková 

Matias Pohlodko 

William Ďuďa 

Amália Mitáčová 

Helena Goroľová 

Jasmína Bažová

Gabriel Susečko a Ľubica r. Krišová 

Ing. Miroslav Sakala a Mgr. Jana r. Gavaľová 

Michal Šmatár a Nikola r. Balážová 

Maroš Vorobeľ a Denisa r. Švarbalíková  

Martin Ferenc a Jana r. Tancošová 

Ing. Marcel Fedorko a Nora r. Mikčová 

Tomáš Ďuďa a Viktória r. Giňová 

Šimon Tóth a Juliána r. Slivková 

Patrik Ďuďa a Veronika r. Horvátová 

Marek Goroľ a Ľubomíra r. Kroková 

Dominik Bojsa a Andrea r. Bužová 

Lukáš Mitáč a Magdaléna r. Ovšáková

Spôsob voľby prezidenta Slovenskej republiky je upravený predovšetkým v Ústave 
SR. Prezidenta volia občania od roku 1999 v priamych voľbách tajným hlasovaním na 
päť rokov.  Za prezidenta je zvolený kandidát, ktorý získa nadpolovičnú väčšinu platných 
hlasov  oprávnených voličov. Ak ani jeden kandidát nezíska potrebnú väčšinu, koná sa 
do 14 dní druhé kolo volieb. Do druhého kola postupujú dvaja kandidáti, ktorí získali 
v prvom kole najvyšší počet hlasov.  

Na Slovensku sa uskutočnilo celkovo 5 volieb prezidenta (1999, 2004, 2009, 
2014, 2019). V poradí šieste voľby prezidenta SR vyhlásil predseda NR a určil deň ko-
nania na sobotu 23. marca 2024.  

 

V prvom kole volieb na Slovensku vyhral Ing. Ivan Korčok (42,5 % hlasov), na dru-
hom mieste skončil Ing. Peter Pellegrini (37 % hlasov). Volebná účasť dosiahla 51,9 %, 
čo bolo najviac od prvého kola prezidentských volieb v roku 1999. 

V našej obci sa volieb v I. kole zúčastnilo celkovo 630 voličov 
(33,54%). Na prvom mieste sa umiestnil Ing. Peter Pellegrini s počtom 
hlasov 327 (52,36%) na druhom mieste sa umiestnil Ing. Ivan Korčok 
s počtom hlasov 150 (24 %) a na treťom mieste sa umiestnil JUDr. Štefan 
Harabin s počtom hlasov 71 (11,35% ).  

Vzhľadom na to, že ani jeden kandidát nezískal nadpolovičnú väčšinu platných 
hlasov oprávnených voličov, II. kolo prezidentských volieb sa uskutočnilo 
dňa 6. apríla 2024. Novozvoleným prezidentom sa stal Peter Pellegrini (53,4 % hla-
sov) Ivan Korčok skončil na druhom mieste (46,87  % hlasov.) 

V II. kole prezidentských volieb v našej obci sa zúčastnilo 728 opráv-
nených voličov a volebná účasť dosiahla 38,95 %. Ing. Peter Pellegrini  
získal 500 hlasov (69,06 %) a Ing. Ivan Korčok 224 hlasov (30,94 %).  

(ocú)

VOĽBY  
PREZIDENTA SR

Voľby do Európskeho parlamentu  
Európske voľby na Slovensku sa konali dňa 8. júna 

2024. Právo voliť do Európskeho parlamentu na území 
SR má občan SR, ktorý má na území SR trvalý pobyt 
a najneskôr v deň konania volieb dovŕšil 18 rokov veku 
a občan iného členského štátu Európskej únie, 
ktorý má na území SR trvalý pobyt a najneskôr v deň ko-
nania volieb dovŕšil 18 rokov veku. Voliči na Slovensku 

volili 15 poslancov, o jedného viac ako vo voľbách v roku 
2019. V našej obci sa volieb do EP zúčastnilo 464 opráv-
nených voličov (24,29 %). Najviac hlasov získala 
strana Smer – sociálna demokracia 123 hlasov 
(26,91 %). Na druhom mieste sa umiestnila strana SLO-
VENSKO, ZA ĽUDÍ – 122 hlasov (26,69 %), na tretiom 
mieste Progrestívne Slovensko – 52 hlasov (11,37 %), na 

štvrtom mieste REPUBLIKA – 50 hlasov (10,94 %), na 
piatom mieste HLAS – Sociálna demokracia – 35 hlasov 
(7,65 %) a na šiestom mieste Kresťanskodemokratické 
hnutie – 31 hlasov (6,78 %). Ostatným politickým stra-
nám bolo odovzdaných menej ako 30 hlasov oprávne-
ných voličov.  

(ocú)
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Nová materská škola ako symbol pokroku –  
interiérové vybavenie a interaktívne dotykové  
monitory pre novú MŠ  

 
Jedným z hlavných úspechov obce je dokončenie výstavby novej materskej školy, 

ktorá bola navrhnutá najmä pre deti z MRK. Moderná budova ponúka tri triedy pre 63 
detí, spoločnú jedáleň s kapacitou 42 miest a ďalšie priestory prispôsobené potrebám 
detí a učiteľov. Dizajn budovy zohľadňuje optimálne svetelné a tepelné podmienky. 
Triedy a jedáleň sú situované na južnej strane, čo zabezpečuje dostatok denného svetla, 
avšak pre zníženie prehrievania bolo potrebné uvažovať o vybavení okien žalúziami  
a sieťkami proti hmyzu. Obec požiadala Ministerstvo financií SR o poskytnutie dotácie 
v dotačnom programe s názvom P2 2024 Dotácia na individuálne potreby 
obcí.   

Schválených 8 288,00 € bolo promptne použitých nielen na 25 vertikálnych ža-
lúzií, 29 horizontálnych žalúzií a 45 sietí proti hmyzu, ale aj na zakúpenie 2 ks interak-
tívnych dotykových monitorov. Digitálne technológie v materskej škole podporujú rozvoj 
kreativity a logického myslenia detí a moderný spôsob výučby pomáha učiteľkám vo 
výučbe a deti pripraví na ďalšie stupne vzdelávania.  

Výstavba novej materskej školy je ukážkou toho, ako môže vedenie obce spájať snahy 
o sociálne začlenenie, vzdelávanie a modernizáciu. Obec Soľ je dôkazom, že správne in-
vestície do infraštruktúry a komunitných služieb majú pozitívny dopad na celú spoloč-
nosť. 

 

Obec Soľ buduje zelenú oázu pre deti v novej  
materskej škole 

 
Obec Soľ požiadala Environmentálny fond o podporu formou dotácie v celkovej 

výške 51 155,12 €. Cieľom projektu je premeniť areál novovybudovaného elokovaného 
pracoviska materskej školy na ekologickú a vzdelávaciu zelenú oázu.  

Realizácia projektu s názvom „Enviroučebňa na elokovanom pracovisku, Soľ 
460“ zahŕňa nielen výsadbu rôznych prvkov zelenej infraštruktúry vrátane stromov, 
trvalkových a bylinkových záhonov, ale aj vybudovanie enviroučebne, senzorického 
chodníka, piatich edukačných tabúľ a jedného vtáčieho stĺpa. 

Pri vstupe do areálu materskej školy vzniknú trvalkové kvitnúce záhony doplnené 
o stromy, ako sú javory a muchovník. Bylinkový záhon pri existujúcich lavičkách po-
núkne priestor na praktické učenie a zber bylín. Na juhozápadnej strane areálu budú 
vysadené borovice, ktoré vytvoria príjemný tieň nad detským ihriskom. V centrálnej časti 
pribudne pagaštan konský, ktorý doplní harmonický vzhľad areálu. Enviroučebňa po-
zostávajúca z dvoch samostatných edukačných altánkov zas poskytne deťom nový prie-
stor pre praktické aktivity, experimenty a hry. 

Plánovaný projekt nebude mať iba estetickú hodnotu, prvky zelene prinesú benefity 
ako je regulácia teploty a vlhkosti, zlepší sa kvalita ovzdušia a podporí sa biodiverzita 
v obci. 

V prípade schválenia žiadosti o dotáciu, tento ambiciózny projekt môže byť príkla-
dom, že aj malé kroky, ako je výsadba zelene a výstavba enviroučebne, môžu mať veľký 
vplyv na budúcnosť komunity a jej vzťah k prírode. Areál materskej školy v Soli sa tak 
môže stať vzorovým príkladom udržateľného rozvoja a vzdelávania. 

 

Obec Soľ zabezpečí miestny cintorín novým  
oplotením 

 
Obec Soľ v najbližšom období plánuje realizovať projekt, ktorý prispeje k ochrane 

a estetickému zveľadeniu miestneho cintorína. Cieľom projektu s názvom Oplotenie 
miestneho cintorína v obci Soľ je vybudovať chýbajúce časti oplotenia cintorína.  
Na zrealizovanie projektu bola obci poskytnutá dotácia Ministerstvom financií SR 

PLÁNOVANÉ A ZREALIZOVANÉ PROJEKTY V ROKU 2024

Interaktívny dotykový monitor v MŠ

Pohľad na enviroučebne  s pocitovým chodníkom 

VIZUALIZÁCIE 
Enviroučebňa na elokovanom pracovisku , Soľ 460, ako súčasť materskej školy,  
Soľ 280

Pohľad na edukačné tabule 
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na odstránenie následkov mimoriadnych udalostí alebo na plnenie iných nalie-
havých úloh vo výške 14 000,00 €. 

Realizácia bude zahŕňať zemné a montážne práce, pri ktorých budú osadené betó-
nové základy s podhrabovými doskami. Oplotenie bude pozostávať z celo-pozinkovaných 
a poplastovaných plotových panelov zelenej farby, ktoré sa uchytia na kruhové PVC 
stĺpiky. 

Projekt prinesie prospech všetkým obyvateľom obce, ktorí si toto miesto ctia ako 
symbol pamiatky na svojich blízkych. Tento krok obce je ďalším dôkazom jej úsilia o 
zlepšovanie verejných priestranstiev a starostlivosť o potreby miestnej komunity. Nové 
oplotenie cintorína prinesie viac než len fyzickú ochranu – prispeje k zachovaniu jeho 
úctyhodného a pokorného charakteru. 

 
Kultúrny dom v obci Soľ získal nové vybavenie vďaka 
podpore PSK 

 
Obec Soľ dosiahla ďalší krok v skvalitňovaní spoločenského života svojich obyvate-

ľov. V rámci Výzvy poslancov Prešovského samosprávneho kraja (PSK) požiadala o do-
táciu z programu KULTÚRA, podprogramu 2.2 – KULTÚRA – bežné výdavky. Cieľom 
projektu bolo zabezpečenie nových stoličiek pre kultúrny dom, čo sa podarilo úspešne 
zrealizovať. Prešovský samosprávny kraj schválil na tento projekt dotáciu vo výške 
4 000,00 €. Dňa 11. septembra 2024 bolo do kultúrneho domu doručených 140 kusov 
nových stoličiek. Vyskúšať ich kvalitu a pohodlie si ako prví mohli seniori našej obce, 
ktorí sa zúčastnili osláv „Október - mesiac úcty k starším“. Stoličky zabezpečili nielen 
pohodlie počas spomínanej akcie, zároveň zvýšili estetickú hodnotu interiéru kultúrneho 
domu. 

Obec Soľ týmto projektom ukázala, že aj menšie investície dokážu významne pri-
spieť k rozvoju miestnej komunity a podpore kultúrneho diania. Podpora zo strany PSK 
bola kľúčová pre úspešnú realizáciu a všetci občania sa môžu tešiť na komfortnejšie  
a modernejšie prostredie pri budúcich spoločenských udalostiach. 

 
Obec Soľ plánuje realizáciu projektu  
„Výstavba soľnej veže“ - prínos pre zdravie  
i cestovný ruch 

 
Obec Soľ predstavuje ambiciózny projektový zámer s názvom „Výstavba soľnej 

veže“, ktorý sa stáva súčasťou integrovaného projektového balíka: Rozvoj rekreačného 
potenciálu vodnej nádrže Domaša.  

Soľná veža bude špecifická uvoľňovaním iónov soli do ovzdušia, čím vytvorí pro-
stredie s podobnými účinkami, aké poskytuje morský vzduch. Takáto mikroklíma priaz-
nivo pôsobí na dýchacie cesty a celkové zdravie návštevníkov. Súčasťou soľnej oddychovej 
zóny postavenej na prenajatom pozemku (areál bývalého školského pozemku v severnej 
časti intravilánu obce) bude informačný kiosk, rozárium, kaplnka pre duchovný odpo-
činok, exteriérové športovisko a detské ihrisko. 

Turisti hľadajúci zaujímavé miesta Horného Zemplína budú mať možnosť rozšíriť 
svoje dovolenkové aktivity návštevou jedinečnej soľnej veže v našej obci. Táto atrakcia 
bude kombinovať oddych, zdravotné benefity a možnosti pre všetky vekové kategórie. 
Cieľom projektu bude nielen zatraktívnenie lokality obce Soľ, ale aj prepojenie našej 
obce s obľúbenou blízkou destináciou – vodnou nádržou Domaša. Víziou do budúcnosti 
je najmä pozitívne ovplyvnenie lokálnej ekonomiky. 

Obec Soľ týmto predschváleným projektom Radou partnerstva vo výške  
260 000,00 € zdôrazňuje svoju ambíciu rozvíjať moderné a udržateľné riešenia pre zdra-
vie a rekreáciu, čím prispeje k rozvoju celého regiónu a k zvyšovaniu jeho atraktivity 
pre domácich aj zahraničných návštevníkov. 

 
Nové auto pre rozvoz stravy seniorom:  
Citroën Berlingo III v službách obce 

 
Obec Soľ sa neustále snaží starať o svojich seniorov a zvyšovať kvalitu služieb, ktoré 

im poskytuje. Za týmto účelom bolo zakúpené nové auto, Citroën Berlingo III, ktoré 
bude slúžiť na rozvoz stravy po celej obci. 

Moderné a spoľahlivé vozidlo zabezpečí rýchly a efektívny rozvoz jedál priamo do 
domácností, čím uľahčí každodenný život našim nielen najstarším obyvateľom. Investí-
cia do nového auta potvrdzuje záväzok obce neustále zlepšovať svoje služby a reagovať 
na potreby komunity. Veríme, že táto iniciatíva prinesie mnoho pozitív a prispeje k spo-
kojnosti našich dôchodcov.

Nové stoličky v kultúrnom dome

Soľná veža
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ŽSS Soľanske  

nevesty
Hlavnou náplňou speváckej skupiny je spievať ľudové 

piesne pre rozveselenie mladých, ale aj starších. Máme 
jedno spoločné a to lásku k ľudovému spevu. O tom, že 
naše nadšenie z folklóru je veľké, svedčí aj fakt, že za 
svojho účinkovania sme sa prezentovali na mnohých kul-
túrno-spoločenských podujatiach v obci, ale aj mimo nej. 

Začiatkom roka zavládol v našej speváckej skupine 
smútok. Na poslednú cestu sme vyprevadili našu členku 
Helenku Pavúčkovu. Odpočívaj v pokoji Helenka, chý-
baš nám. 

No prišli aj radostnejšie chvíle. Už 9. februára 2024 
sme prijali pozvanie na stretnutie so seniormi v stacionári 
v Chmeľove, kde sme prežili krásne fašiangové dopolud-
nie. 

Dňa 10. februára 2024 sa konala výročná členská 
schôdza SZZP v Soli. Ani tu nechýbala naša spevácka sku-
pina. Zaspievali sme ľudové piesne z nášho repertoáru, 
ktorými sme sa snažili potešiť všetkých prítomných čle-
nov. 

Podujatie “Stavanie mája” sa v našej obci tra-
dične koná 30. apríla. Aj tu sme atmosféru akcie umocnili 
svojim spevom a to nielen v našej obci , ale aj v susednej 
obci Rudlov. 

Dňa 11. mája 2024 si do obce Nižný Hrušov prišli 
zmerať svoje sily ženy i muži v kosení ručnou kosou. Svo-
jím vystúpením sme sa snažili prítomných divákov pote-
šiť, rozveseliť a vytvárať dobrú atmosféru na takomto 
podujatí ako je Zemplínska ostrá kosa. 

V prvý júnový deň sme prijali pozvanie na 1. ročník 
Regionálnej prehliadky speváckych skupín, sólistov, 
spevákov a inštrumentalistov, ktorá sa konala v Bistre 
u Kondora v Zámutove pod názvom “Hlas Kondora”. 
Naša spevácka skupina sa umiestnila v bronzovom 
pásme. 

Mesiac jún pokračoval ďalšími peknými akciami. 
Dňa 09. júna 2024 sme sa zúčastnili okresnej súťaže hu-
dobného folklóru dospelých Roztoky v Banskom, kde 
sme sa ako ŽSS umiestnili v striebornom pásme a sólistka 
Anna Bertová si vyspievala taktiež strieborné pásmo. 

Dňa 23. júna 2024 sa konali v našej obci obecné sláv-
nosti “Pred svatim Janom” . Tieto slávnosti majú  
v našej obci dlhoročnú tradíciu. A aj tu zazneli krásne ľu-
dové piesne v podaní našej speváckej skupiny. 

V júli sme prijali pozvanie na podujatie Matičné 
dni do Malého Šariša. Svojim spevom sa nám podarilo 
vyčariť úsmev na tvárach mnohých divákov a my, So-
ľanske nevesty, sme im boli vďačné za ich úprimný úsmev 
a potlesk. 

Obec Soľ pravidelne organizuje súťaž vo varení gu-
ľáša pod názvom “Guľáš majster”. Do tejto súťaže sa za za-
pojili aj naše členky Oľga Imrichová, Jana Šopiaková a 
Milka Keblešová. Po vyhodnotení nasledoval kultúrny pro-
gram , v ktorom účinkovala aj naša spevácka skupina. 

Koncom septembra sme sa zúčastnili okresnej pre-
hliadky speváckych skupín v Benkovciach, ktoré organi-
zovala Matica slovenská. 

Dňa 24. októbra 2024 sa konalo v našej obci kul-
túrno-spoločenské posedenie pri príležitosti “Októbra - 
mesiaca úcty k starším” . V rámci kultúrneho pro-
gramu vystúpila aj naša spevácka skupina. 

Pekné prijatie a skvelú atmosféru sme zažili v obci 
Majerovce, kde sme prijali pozvanie na kultúrno spolo-
čenské posedenie - Úcta k starším. Spolu so ŽSS Lipka 

sme pripravili krásne vystúpenie uvité z ľudových piesní, 
ktoré bolo odmenené veľkým potleskom. 

Dňa 28.októbra 2024 sme navštívili ZŠ Čaklov pri 
príležitosti Medzinárodného dňa školských knižníc. Aj 
tu nás veľmi milo privítala pani riaditeľka, ktorá nás 
ochotne oboznámila s priestormi školy. Okrem piesní  
a tanca , ktoré sme spievali spolu s deťmi, sme im pomá-
hali aj pri zdobení perníkov.  

Ďalšou peknou akciou bola aj návšteva ZŠ Bernolá-
kova, kde prebiehal aj týždeň netradičného vzdelávania. 
Členky našej speváckej skupiny navštívili žiakov 1. a 6. 
ročníka, aby im priblížili tradície ľudového folklóru. Za-

spievali sme im ľudové piesne, ale aj koledy a oboznámili 
ich s ľudovým krojom nášho regiónu. Ďakujeme p. Pľu-
tovej, že sme mohli prežiť krásne dopoludnie medzi 
deťmi. 

V novembri naše členky spolu so ZO SZZP pomáhali 
pri zhotovení adventného venca , ktorý zdobí centrum 
našej obce Soľ. Na všetkých týchto akciách nás doprevá-
dzala na akordeóne naša nová členka Evka Mihalčinová. 

Členky ŽSS Soľanske nevesty Vám prajú požehnané 
Vianoce a všetko dobré v novom roku. 

 
Soľanske nevesty

Zemplínska ostrá kosa v Nižnom Hrušove

Prehliadka speváckych skupín Hlas Kondora v Zámutove



 1/2024

6

Defibrilátor aj v našej obci
Pri záchrane života rozhoduje čas. Ak dôjde k takejto 

situácii, je veľmi dôležité byť na to pripravený.  
Od 1. januára 2025 budú obce s počtom obyvateľov nad 

500 povinné zabezpečiť pomôcku pri záchrane života – 
AED – automatický externý defibrilátor. Naša obec 

spolu s ďalšími 28 samosprávami prijala ponuku od Zdru-
ženia miest a obcí vranovského regiónu spoločne zakúpiť 
defibrilátor za nižšiu cenu. Na školení, ktoré sa uskutočnilo 
dňa 22. októbra v reštaurácii Azalya bolo vyškolených päť 
zamestnancov obecného úradu, ktorých v prípade potreby 

zásahu bude kontaktovať tiesňová linka 155 a prvú voľnú 
preškolenú osobu vyšle na pomoc k miestu zásahu.  

Zakúpený defibrilátor je ovládaný jedným tlačidlom. 
Má podsvietený displej a vydáva hlasové pokyny. Po nale-
pení elektród na určené miesto na tele prístroj vyhodnotí si-
tuáciu a až tak poskytne výboj. Je dôležité dodať, že 
defibrilátor je vybavený špeciálnou funkciou pre ochranu 
pred neúmyselným podaním výboja.  

Defibrilátor je umiestnený v externej skrinke na budove 
obecného úradu pripravený na okamžité použitie a je za-
bezpečený kamerovým systémom. V našej obci je to v poradí 
už druhý defibrilátor. Prvý majú k dispozícii členovia DHZ 
Soľ a nachádza sa v zásahovom vozidle IVECO . 

Chceme vyzdvihnúť a oceniť všetkých dobrovoľníkov, 
ktorí sa odhodlali a zapojili sa do aktívnej pomoci pri zá-
chrane ľudského života. Za pomoci profesionálov sa vyško-
lili, vyskúšali si a trénovali poskytovanie prvej pomoci 
s využitím AED. Nikomu neprekážalo, že je piatok a všetci 
trpezlivo počúvali, skúšali a pripravovali sa na ostrý zásah 
do neskorého večera. 

(ocú) AED umiestnený na budove obecného úradu

Školenie v reštaurácii Azalya

Prístroj AED s príslušenstvom

Pomaličky sa končí rok 2024 a pred nami je bilancovanie. Určite sa zhodneme na 
tom, že ubehol veľmi rýchlo. Členovia našej organizácie sa tento rok podieľali na vypo-
máhaní ako zdravotnícka hliadka na obecných oslavách ,,Pred svatim Janom“. 
Ako každý rok, tak aj tento sme nezabudli na našich najmenších v našej obci a dňa 29. 
júna 2024 v spolupráci s DHZ Soľ sme pre nich pripravili ,,Deň detí“ a tým odštar-
tovali letné prázdniny. Pre deti boli pripravené súťaže, atrakcie, ale aj sladké prekvapenie. 
V mesiaci november sme opäť zorganizovali katarínsku zábavu. Tešili sme sa bohatej 
účasti. Do tanca nám hrala hudobná skupina Lexel z Bardejova. 

V mene MS SČK v Soli Vám chcem zaželať príjemné a pokojné prežitie vianočných 
sviatkov strávených v kruhu svojich blízkych a do nového roka 2025 hlavne veľa zdravia 
a nech je aspoň o kúsok lepší, ako bol ten predchádzajúci. 

 
Martina Kelemenová, predsedníčka MS SČK 

MS SLOVENSKÉHO  
ČERVENÉHO KRÍŽA
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Druhá májová nedeľa je už tradične venovaná všetkým mamám. V tento deň si pri-
pomíname dôležitosť žien viac ako obvykle. Matka je človek, ktorý nás nosil pod srdcom, 
človek, ktorý nám dal nezištnú lásku a starostlivosť od malého dieťaťa až po celý jej 
život. Každý vie, čo matka preňho znamená.  

Pri slove mama si každý z nás predstaví svoju matku. Milú, dobrotivú, ktorá bdela 
pri našej postieľke, keď sme ochoreli, ktorá sa tešila z našich prvých krokov a pofúkala 
kolienko, keď sme spadli, ktorá pritúlila, zovrela v náručí, plakala s nami, keď sme už 

boli dospelí a bolo nám ťažko.  
Aj v našej obci je už tradične druhá májová nedeľa venovaná všetkým mamám. Dňa 

12. mája sa v kultúrnom dome stretli mamky z našej obce. Starosta obce ich všetky pri-
vítal slávnostným príhovorom. Zdôraznil, že ak existuje nejaký skutočne medzinárodný 
sviatok, je to Deň matiek. V ňom sa odzrkadľuje jedinečnosť a nenahraditeľnosť 
matky. Každý z nás by si mal nájsť chvíľku, aby si na tú svoju mamku spomenul. Deti 
z materskej školy spolu so svojimi učiteľkami pre nich pripravili krásny kultúrny pro-
gram uvitý z básní a piesní. V závere starosta obce obdaroval každú prítomnú mamku 
kvietkom. 

(ocú)

DEŇ MATIEK

Činnosť a aktivity komunitného 
centra v obci Soľ sa realizujú vďaka 
podpore z Európskeho sociálneho fondu 
v rámci Operačného programu Minis-
terstva práce sociálnych vecí a rodiny 
Slovenskej republiky.  

Komunitné centrum v obci Soľ aj 
tento rok poskytovalo sociálne poraden-
stvo, pomoc pri uplatňovaní práv a po -
moc pri príprave na vyučovanie. 
Pra covníčky zabezpečovali preventívne aj 
záujmové aktivity. Podporujeme deti 
v pravidelnej dochádzke na vyučovanie, 
pomáhame im s domácimi úlohami, zú-
častnili sme sa detskej letnej olympiády 
a pre deti z komunity sme počas prázdnin 
zorganizovali letnú školu. Odmenou pre 
43 detí boli školské pomôcky, ktoré daro-
vali žiaci zo Základnej školy Sídlisko II. 
vo Vranove nad Topľou, za čo im 
úprimne ďakujeme.  

So ženami z komunity sme sa zúčast-
nili obecnej súťaže vo varení guláša - ako 
Rómske kucháročky. Pri dospelých sa za-

meriavame na zmysluplné trávenie voľ-
ného času a materiálnu pomoc pre najchu-
dobnejších z komunity. Vyhľadávame 
možnosti zamestnať sa, motivujeme k hľa-
daniu zamestnania, účasti na rekvalifikač-
ných kurzoch a lepšiemu hospodáreniu. 
Pracovné zručnosti si ženy  zlepšujú pri pe-
čení, varení, šití, výrobe vencov a rôznych 
dekoračných a úžitkových predmetov.  

Preventívne aktivity zameriavame na 
zdravý životný štýl, predchádzaniu a šíre-
niu ochorení nezdravých vzťahov. Aj tento 
rok sme boli s dospelými  na výletoch na 
Štrbskom Plese, v Bardejovských kúpe-
ľoch, v Krosne aj na Bardejovskom jar-
moku. S deťmi sme boli v Hanušovciach 
v Archeoparku a v ZOO Košice.  

Pre deti organizuje komunitné cen-

trum aj rôzne záujmové aktivity – najčas-
tejšie tvorivé dielne, pomocou ktorých si 
zlepšujú zručnosti, športový krúžok, 
v rámci ktorého sa uskutočnil aj turnaj  
s komunitnými centrami Hlinné, Jastrabie 
nad Topľou a Čičava, hry na rozvoj komu-
nikácie, empatie a finančnej gramotnosti. 

Ak potrebujete pomôcť, poradiť, alebo 
len tak stráviť voľný čas, navštívte naše – 
vaše Komunitné centrum v Soli. Radi Vás 
uvidíme! Pre viac informácií o činnosti na-
vštívte náš Facebook Komunitné centrum 
Soľ, email: 

 solkomunitnecentrum@gmail.com  
 

kolektív pracovníkov KC Soľ

KOMUNITNÉ CENTRUM 

Výlet na Štrbskom plese

Výroba adventných vencov
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MILÍ HASIČI, MILÉ HASIČKY
Solianske noviny sa už  stali pravidel-

ným spôsobom ako sa vám prihovoriť. Blíži 
sa nám koniec roka, tak si pripomenieme 
našu činnosť v priebehu tohto roka. Organi-
zácia dobrovoľného hasičstva je už asi neod-
lučiteľným spolkom v našej obci.  Snažíme 
sa našim občanom pomôcť ako vieme, sa-
mozrejme technicky či ľudskou silou. 

Našim vzorom sú najlepší vo svojej pro-
fesii, preto sa aj my chceme k ním priblížiť 
svojou profesionalitou. Naši členovia zása-
hovej jednotky sa  musia zúčastňovať neko-
nečných školení rôzneho druhu, nie je to 

ľahké v takejto uponáhľanej dobe. Nespo-
četné množstvo zásahov v tomto roku sme 
vykonali s AED v našej, ale aj okolitých ob-
ciach. Ľudský život je to najdôležitejšie, 
preto sa snažíme prísť k pacientovi čo naj-
skôr a podať mu čo najlepšiu prvú pomoc. 
V tomto roku sme boli jedny z mála, ktorí 
sme dostali možnosť byt preškolení na 
práce spojné s leteckou záchranou. Škole-
nie sa vykonávalo na pôde popradského le-
tiska a za prítomnosti samotných pilotov 
a leteckých lekárov. Po prvý krát sme si vy-
skúšali navádzanie záchranárskeho vrtuľ-

níka na pristátie a činnosť podporného 
tímu pri manipulácii s postihnutými oso-
bami. 

Ani tento rok našu obec neobišli po-
žiare. Chráňme preto  svoje majetky pred ni-
čivým ohňom a správajme sa k tomuto živlu 
s pokorou, lebo oheň je dobrý sluha ale zlý 
pán.  Nemôžme zabudnúť aj na ostatné vý-
kriky počasia. Silný vietor potrápil ľudí vo 
Vranove nad Topľou časť Dubník, tu  sme 
museli s našou výškovou technikou strhávať 
poškodené strechy z rodinných domov. V 
priebehu niekoľkých dní s výdatnými daž-
ďovými zrážkami sme museli pomáhať 
ľuďom v obci Vechec a miestnej časti Če-
merné. Odčerpávanie vody zo zaplavených 
pivníc a dvorov sme zabezpečovali s našou 
technikou do neskorých hodín. 

V priebehu roka vykonávame niekoľko 
desiatok brigád na našej hasičskej zbrojnici. 
Snažíme sa udržiavať nielen techniku, ale aj 
samotné priestory a budovy. Väčšinu prác si 
robíme sami, bez pomoci nejakých najatých 
firiem .V dnešnej dobe, hoci aj v takej veľkej 
obci ako je Soľ je už zriedkavé, aby ľudia vy-
konávali dobrovoľnícku činnosť na úkor 
svojich rodín. Kritika a najlepšie nápady sa 
dnes nosia na sociálnych sieťach v pohodlí 
teplého gauča a nie na dobrovoľníckych čin-
nostiach. 

Sociálne siete samozrejme využívame 
aj my a možno aj to je dôsledkom toho, že o 
nás vedia na celom Slovensku. Potvrdili sme 
si to, keď nás navštívil minister vnútra 
Matúš Šutaj Eštok. Svojou návštevou si chcel 
utvrdiť veci spojené s Dobrovoľným hasič-
ským zborom v Soli. Prešiel niekoľko hasič-
ských zborov po Slovensku, ale konštatoval, 
že naši hasiči sú na vysokej úrovni a na po-
predných hasičských  miestach. 

Hasičstvo nie je práca, ale poslanie. 
Posla nie pomáhať svojim blízkym v tých naj-
ťažších chvíľach. Darujeme aj to naj  vzác -
nejšie, čo v nás koluje. Krv je vzácna 
tekutina, ktorou vieme pomôcť. Pravidelne 
koncom roka sa ju snažíme darovať mobil-
nej transfúznej stanici spoločne s hasičmi  
z obce Bystré. Naše dvere hasičskej zbrojnice 
sú otvorené každému, kto príde s vnútor-
ným pocitom pomôcť iným. Radi Vás priví-
tame a uvidíme. 

 
 Ján Šopiak, 

predseda DHZ Soľ  

Natieranie strechy na hasičskej zbrojnici

Zásah pri strhnutej streche vo Vranove n. T.

Návšteva ministra vnútra SR
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Slávnostné otvorenie Elokovaného pracoviska Soľ 460,  
ako súčasť Materskej školy Soľ 280

Už dávno sa potvrdilo, že pre tých najmenších je 
veľmi dôležité začať svoje prvé kroky mimo svojho do-
mova práve v materskej škole. Dieťa si osvojuje a zdoko-
naľuje mnohé základné veci, prichádza do styku 
s rovesníkmi, jeho sebavedomie rastie, jednoduchou hrou 
sa pripravuje na školské lavice v prvej triede.  

V obci máme dnes 279 detí vo veku od 0 do 6 rokov 
a kapacita súčasnej materskej školy je nedostatočná. 
Zámer vystavať novú budovu pre predškolskú výchovu pa-
tril medzi hlavné investičné priority posledných dvoch vo-
lebných období obecného zastupiteľstva.  

V júni roku 2016 nám projekčná kancelária Slovak 
Medical Company Prešov pripravila projektovú do-
kumentáciu s názvom „Výstavba novej MŠ v obci 
Soľ“ s kapacitou 63 nových miest pre predškolské vzde-
lávanie. Keďže rozpočet projektu už v roku 2016 prekra-
čoval finančné možnosti obce vystavať takú stavbu 
z vlastných zdrojov, obec sa snažila získať finančné pro-
striedky hlavne z európskych fondov. Celkové opravnené 
výdavky projektu vo výzve z roku 2016 na jedno novovyt-
vorené miesto v materskej škole boli 6500,- €, čo pri počte 
63 miest bolo potrebné dofinancovať projekt o viac ako 
300 tisíc eur z vlastných zdrojov. A to bol dôvod, prečo sa 
obec v roku 2016 do výzvy, ktorú vyhlásilo ministerstvo, 
nezapojila.  

Keďže počet obyvateľov obce, vrátane príslušníkov 
MRK v obci neustále narastal a vznikla legislatívna požia-
davka poskytnúť povinnú predškolskú výchovu 5 ročným 
deťom (neskôr aj 3 – 4 ročným), obec podala žiadosť o po-
skytnutie NFP na novú materskú školu, na ktorú nám 
v novembri 2020 prišla zamietavá odpoveď.  

V roku 2021 už nové Ministerstvo investícií, re-
gionálneho rozvoja a informatizácie SR vydalo 
výzvu na zvýšenie kapacít infraštruktúry materských škôl, 
kde oprávnené výdavky na jedno novovytvorené miesto 
v MŠ boli 8950,- €, ale vzhľadom na nárast cien od roku 
2016, kedy bol projekt vyhotovený, celkové predpokladané 
náklady projektu aktuálneho rozpočtu presahovali opráv-
nené výdavky viac ako 100 tis. €.  

Napriek všetkých skutočnostiam sa obecné zastupiteľ-
stvo rozhodlo požiadať o NFP na výstavbu novej MŠ. V au-
guste 2021 bola podaná žiadosť, ktorá bola v máji 2022 

schválená a v júni 2022 bola podpísaná Zmluva o po-
skytnutí NFP, ktorá bola neskoršie dodatkovaná na cel-
kovú sumu 713 284,- € a celkové náklady projektu vo 
verejnom obstarávaní boli 839 259,- €, vrátanie inžinier-
skych sietí. Obec Soľ následne z vlastných a úverových zdro-
jov financovala tento projekt v celkovej sume 125 974,- €.  

Vo výberovom konaní na dodávateľa stavby obec vy-
brala miestnu firmu ZVP Rental s. r. o., ktorá sa zavia-
zala, že stavbu zrealizuje za 6 mesiacov. A tak sme koncom 
júna 2023 odovzdali firme stavenisko a spolu s dozorom 
stavby Mgr. Marekom Janoškom sledovali ich stavebné 
umenie. Stavba bola dokončená koncom decembra 2023.  

Slávnostné otvorenie sa uskutočnilo dňa 6. sep-
tembra 2024 za účasti štátneho tajomníka Ministerstva 
školstva, výskumu, vývoja a mládeže SR Ing. Jána 
Hrinka, PhD., poslanca NR SR JUDr. Richarda 
Eliáša a pozvaných hostí.  

Veríme, že táto materská škola bude miestom plným 
radosti, smiechu, pozitívnych zážitkov. Deťom prajeme, 
aby tu prežili nezabudnuteľné chvíle a aby sa každé ráno 
tešili na nové dobrodružstvá, ktoré na nich v škole čakajú. 

(ocú)

Na otvorení sa zúčastnili  aj bývalí pracovníci MŠ
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Dňa 7. septembra sa začalo obľúbené kultúrno – spoločenské podujatie pod názvom 
Guľáš majster 2024. Každoročne sa teší veľkej obľube u zúčastnených. Úlohou súťa-
žiacich je v časovom limite 3 hodiny uvariť guľáš podľa vlastnej receptúry.  

Súťaž vo varení sa začala o 10.00 hod. príhovorom starostu. Všetkým poprial, nech sa 
im vo varení darí a nech je ten ich guľáš najlepší. Do súťaže sa zapojilo celkovo 11 družstiev 
– ZVP, Soľanske nevesty, SZZP Soľ, Feinschmecker, DHZ Soľ, Davin, JVMP, Azalya, MB Line, 
Rómske kucháročky, Bratranci a nesúťažné družstvo tvorili poslanci obecného zastupiteľ-
stva. Po uplynutí časového limitu bola každému družstvu odobraná vzorka. Porota v zložení 
Mgr. Monika Lešková, prednostka OÚ Vranov n. T., PhDr. Jozef Baran, poslanec VÚC Prešov, 
Emília Hrunená, Juraj Sukovský a Jozef Daňo mala neľahkú úlohu. Hodnotila najprv dojem 
a potom chuť guľáša. 

Na treťom mieste sa umiestnilo družstvo Feinschmecker v zložení Liana Kmecová, 
Karin Hladová, Nina Mrusková, na druhom mieste sa umiestnilo družstvo ZVP v zložení 
Tomáš Chvast, Diana Hrehová a Pavol Ravas, a na prvom mieste sa umiestnilo družstvo 
SZZP v Soli v zložení Jarmila Maťašovská, Ján Ferenc a Helena Sabolová. Umiestnené druž-
stvá boli odmenené hodnotným darčekovým košom a všetkým členom jednotlivých druž-
stiev boli odovzdané praktické darčeky.  

Kultúrny program sa začal o 14:30 hod. v sále kultúrneho domu. V programe vystúpili 
sólista Jozef Ďuďa, ŽSS Soľanske nevesty, FS Makovica a skupina Elizabeth.  

(ocú)

GUĽÁŠ MAJSTER 

Pred svatim Janom
Obecné slávnosti sú už tradične najväčšími slávnosťami v obci. Už od skorého ne-

deľného rána dňa 23. júna sme na futbalovom ihrisku finišovali s prípravami. Každý 
rok sa snažíme návštevníkom pripraviť okrem kultúrneho programu aj bohaté sprie-
vodné aktivity.  

Naša spolupráca so Všeobecnou zdravotnou poisťovňou je veľmi dobrá, a aj tohto 
roku prijali pozvanie zorganizovať pre všetkých prítomných Deň zdravia. Záujemcovia 
si mohli dať zmerať krvný tlak, cholesterol, cukor, resp. prístrojom In Body urobiť ana-
lýzu tela (% svalov a tuku v organizme). Nechýbal ani detský kútik pre našich najmen-
ších.  

Návštevníci si v remeselnej uličke mohli zakúpiť ručne vyrobené výrobky ako sú 
napríklad tkané koberce, výrobky z pedigu, výrobky z látky a pod. Tohtoročnou novin-
kou bola Fotobudka Labudka. Každý, kto prejavil záujem sa mohol sfotiť s rôznymi 
rekvizitami a vytvoriť si tak pamiatku na obecné slávnosti.  

V kultúrnom programe, ktorý sa začal o 14:00 hodine vystúpili deti z materskej 
a základnej školy, sólistka Nella Krištová, ŽSS Soľanske nevesty, FS Železiar a skupina 
Duchoňovci, ktorí roztancovali a rozospievali všetkých prítomných.  

Aj tohto roku sme pre všetkých pripravili bohatú tombolu. Záujemcovia si mohli 
kúpiť tombolový lístok v hodnote 1,- €.  Všetci oslovení sponzori nám prispeli hodnotnou 
cenou a spolu si výhercovia vyžrebovali 80 cien.  

Všetkým, ktorí akýmkoľvek spôsobom pomohli pri zabezpečovaní obecných sláv-
ností úprimne ďakujeme. (ocú)
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Mesiac október nám pripomína jednu z najvzácnejších cností, ktorá môže byť zrodená 
v duši človeka. Je ňou úcta k starším. Úcta k Vám, ktorí ste tvrdo pracovali, aby sa nám žilo 
lepšie. Úcta k Vám, ktorí ste sa každý deň vzdávali radostí, ktoré Vám život ponúkal, aby 
ste urobili šťastnými nás, Vaše deti.  

Dňa 24. októbra 2024 sa stretli seniori z našej obce na kultúrno – spoločenskom 
posedení pri príležitosti mesiaca októbra – mesiaca úcty k starším. Krásny kultúrny pro-
gram pre seniorov pripravili deti z materskej a základnej školy. Svojimi básňami, piesňami 
a scénkami pripomenuli všetkým prítomným ich mladé časy. Tohto roku prijali pozvanie 
aj deti zo SZUŠ Jastrabie n. T. Deti z tanečného odboru nám pri dynamickej hudbe zatan-
covali krásne tance a deti z výtvarného odboru sa prezentovali svojimi maliarskymi prácami 
na výstave, ktorá bola inštalovaná pri vchode do kultúrneho domu. ŽSS Soľanske nevesty 
nám zaspievala nové piesne, a v závere programu si všetci prítomní zaspievali hymnu se-
niorov „Zahučali hory, zahučali lesy...“ 

Pre všetkých seniorov pripravili kuchárky z materskej školy chutnú večeru. Ani tohto 
roku sme nezabudli na našich jubilantov. Tohtoroční jubilanti vo veku 70, 75, 80, 85 a 90 
rokov boli obdarovaní praktickým darčekom a kvetom. Každému seniorovi, ktorý poberá 
starobný dôchodok bol odovzdané sociálne kupóny vo výške 18,-€, vitamín C a praktická 
liekovka.  

V závere sa starosta obce prihovoril všetkým prítomným. Informoval ich, aké projekty 
sme stihli zrealizovať, aké projekty a činnosti sú v realizácii a taktiež predstavil víziu na-
predovania našej obce.   

(ocú)

STRETNUTIE SO SENIORMI

Jednota dôchodcov Slovenska v Soli
Jednota dôchodcov Slovenska v Soli 

píše už svoju 10 ročnú históriu. V roku 
2014 bola pre dôchodcov v našej obci zalo-
žená základná organizácia Jednoty dô-
chodcov Slovenska. 

Základná organizácia je nápomocná 
našim dôchodcom a osamelým starším 
ľuďom v našej obci. Zvolený výbor pre svo-
jich členov počas každého roka pripravuje 
rôzne aktivity primerané  ich zdravotnému 

stavu a veku. V roku 2024 je v ZO JDS or-
ganizovaných 80 členov z našej obce. V 
tomto roku boli pre nich pripravené rôzne 
podujatia, ktorých sa mohli zúčastniť  
podľa svojich schopností. O podujatia, 
ktoré boli uskutočnené výborom, bol stále 
veľký záujem. Zorganizovali sme výlety do 
prírody spojené s opekačkou, návštevu ter-
málneho kúpaliska Vrbové a rôzne spolo-
čenské a športové podujatia. Okrem toho 

sme sa zúčastnili aj podujatí organizova-
ných krajským a okresným výborom JDS.  

Veľmi pekné a športové podujatie pre 
nás seniorov bolo „Športové stretnutie 
Toplianskych seniorov“. V tomto 
roku sa uskutočnil už 7. ročník týchto špor-
tových hier a zorganizovala ho ZO JDS 
v Čaklove. Na tomto športovom stretnutí 
sme sa umiestnili na  druhom mieste. 
U jednotlivcov najviac bodov získal náš 
člen Michal Leško a umiestnil sa na 1. 
mieste. Ďakujeme členom ZO JDS v Ča-
klove, ktorí pripravili veľmi pekné športové 
popoludnie so spoločným posedením. 

Nakoľko zakladajúci členovia našej 
členskej základne sú už vo vyššom veku, je 
potrebné aj túto organizáciu doplniť 
o mladších členov zo strany seniorov. Preto 
prosíme nových záujemcov, ktorí odišli do 
dôchodku, aby doplnili rady našich čle-
nov. Ak chceme, aby táto organizácia bola 
živá a aby pre seniorov boli pripravované 
nové spoločenské podujatia, potrebujeme 
k tomu podporu obecného  úradu. Nesta-
čia nám iba členské príspevky a preto 
každý rok žiadame aj o finančnú podporu 
z obecného úradu. 

Za podporu a príspevok ďakujeme sta-
rostovi obce Ing. Jozefovi Bertovi a poslan-
com obecného zastupiteľstva.  

Výbor ZO JDS v Soli sa chce poďakovať 
všetkým svojím členom, ktorí sa pravi-
delne zúčastňovali na všetkých akciách 
a podujatiach. 

Záverom Vám chcem popriať šťastné, 
požehnané Vianoce a veľa zdravia, šťastia 
a pekných zážitkov v novom roku 2025. 

Dušan Berta,  
predseda ZO JDS  SoľNávšteva termálneho kúpaliska vo Vrbovom

Okresné športové hry
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Návšteva ministra vnútra SR Mgr. Matúša Šutaja Eštoka v našej obci
Pod názvom „So Šutym za lepším 

Slovenskom“ minister vnútra Mgr. 
Matúš Šutaj Eštok so svojím tímom od-
štartoval letnú kampaň, zavítal medzi ľudí, 
rozprával sa s nimi, vypočul si ich sťažnosti 
ale aj pochvaly. „Ak chceme ľudom pomá-
hať, nemôžeme to robiť z Bratislavy od 
pracovného stola. Pre politikov by malo 
byť povinnosťou stretávať sa s ľuďmi na 
miestach, kde žijú a odkiaľ tvoria hod-
noty našej prekrásnej krajiny.“ 

Na východnom Slovensku navštívil 
rôzne mestá a obce ako napríklad Sečovce, 
Zalužice, Stropkov, Sečovská Polianka, Bar-
dejov. Dňa 3. augusta navštívil aj našu obec, 
kde sa stretol s členmi DHZ Soľ, poslancami 
obecného zastupiteľstva, starostami okoli-
tých obcí a pozvanými hosťami. Veliteľ ha-
sičov ho previedol hasičskou zbrojnicou 
a ukázal ministrovi vybavenie, akým zbor 
disponuje. Na spoločnej diskusii v reštaurácii 
Azalya boli ministrovi predostreté problémy 
a nedostatky, s ktorými zápasí naša obec 
a taktiež potreba prevádzkovania Policajnej 
stanice v našej obci.  

Minister vnútra poďakoval za pekné pri-
vítanie v našej obci a adresné pripomienky 

a pokračoval v ďalšej ceste do obce Sečovská 
Polianka.       

(ocú)

Z činnosti MO Matice slovenskej v Soli
Z pozície predsedu MO Matice slovenskej v Soli Vás 

chcem oboznámiť s poslaním a činnosťou  Matice Sloven-
skej, lebo málo z nás vie o jej práci. Matica slovenská je prvou 
slovenskou najväčšou a najstaršou celonárodnou kultúrnou 
ustanovizňou, v ktorej je už od vzniku v roku 1863 formo-
vanie vlastenectva, kultúrno – historického vedomia vý-
znamných osobností slovenskej kultúry a umenia, folklóru 
a kultúrnych tradícií vedy a vydavateľskej činnosti. 

Miestny odbor MS v Soli je jeden z 505 miestnych od-
borov  na  Slovensku. Naši členovia sa preto zúčastňujú na 
významných historických udalostiach pri odhaľovaní pa-
mätníkov významných dejateľov slovenského národa a na 
spoločných stretnutiach organizovanými  Maticou slovens-
kou alebo miestnymi odbormi MS v okrese. 

Spomeniem niekoľko stretnutí našich členov na týchto 
spoločenských aktivitách : 

• 29. januára 2024 Soľ – kladenie vencov  k pamätníku 
oslobodenia obce Soľ pri  príležitosti založenia Slovenskej 
národnej rady v Soli a účasti Štúrovcov v Soli pri Malej 
vojne s Maďarmi.  

• 16. júna 2024 Petrovce - Partizánske letisko, bunker za 
Oblíkom a spoločný výstup na Oblík, 

• 29. júna 2024 - Davidov – turisticko - športové podujatie 
k 80. výročiu SNP a 38. ročník výstupu na vrch Mazolín, 

• 28. júla 2024 Vyšný Žipov – spomienka na Východoslo-
venské roľnícke povstanie, 

• 17. augusta 2024 Kamenná Poruba – 80. výročie SNP 
– výstup na vrch Cham,  

• 28. septembra 2024 Benkovce – prezentácia speváckych 
skupín okresu, na ktorej sa zúčastnila aj ŽSS Soľanske  ne-
vesty, 

• 8. októbra 2024 Detva – spomienkové stretnutie pri prí-

ležitosti 80. výročia SNP, jediná partizánska prehliadka 
počas SNP konanej 1. 8. 1944 v Detve. Tejto prehliadky  
sa zúčastnili naši matičiari ako doboví predstavitelia  
týchto osobností: Šmidkeho predstavoval  Jozef Krištan 
a kapitána Volodina  Jaroslav Berta. 

Solianski matičiari nezaháľali ani v roku 2024 a plnili 
si poslanie Matice slovenskej pri zachovávaní tradícií v spo-
mienkach na našich predkov. 

Na záver sa chcem poďakovať starostovi obce Ing. Joze-
fovi Bertovi a poslancom OZ, ktorí nám schválili finančný 
príspevok na činnosť MO MS. 

Prajem všetkým členom MO MS aj nečlenom pokojné 
prežitie vianočných sviatkov a veľa zdravia, šťastia a úspe-
chov v roku 2025. 

 
Dušan  B e r t a,  

predseda MO MS Soľ
80. výročie SNP v Detve

Výstup na Mazolín
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Činnosť Základnej organizácie Slovenského zväzu  

zdravotne postihnutých v Soli v roku 2024
Slovenský zväz zdravotne postihnutých je dobrovoľ-

ným občianskym združením občanov SR združujúcich sa 
na princípoch demokracie, humanity, slobody, vzájom-
ného porozumenia  a spolupráce. Na týchto princípoch je 
založená aj práca v našej základnej organizácii SZZP.  

V súčasnosti združuje 95 členov. Činnosť organizácie 
bola koordinovaná 7 členným výborom a riadila sa plá-
nom činnosti, ktorý bol pripravený na novoročnom stret-
nutí výboru a odsúhlasený na výročnej členskej schôdzi. 
Členovia výboru sa  v roku 2024 stretli na 22 zasadnu-
tiach, na ktorých sa zaoberali prípravami a hodnotením 
usporiadaných akcií.  

27. januára sa členovia našej organizácie spolu 
s členmi ZO SZZP vo Vyšnom Žipove zúčastnili zájazdu do 
Vysokých Tatier. Práve vtedy sa konal 9. ročník  TATRY 
ICE majster 2024 a tak sme videli umelcov  z 10 krajín 
sveta pri tvorbe 35  ľadových sôch v okolí ľadového dómu 
a prezreli si interiér dómu s motívom Westminsterského 
opátstva. Aj keď nám pani zima ukázala svoju moc a pre-
kazila nám sledovanie kultúrneho programu, verím, že si 
každý odniesol nezabudnuteľný zážitok. 

Vo februári sme zorganizovali výročnú členskú schô-
dzu, na ktorej sme si odsúhlasili plán činnosti na celý rok 
a posedeli pri pohári vínka a chutnom jedle, ktoré  pripra-
vili členovia výboru pod vedením nášho vynikajúceho ku-
chára Janka Ferenca. 

V mesiaci marec sme zrelaxovali a nečerpali nové sily 
v Thermalparku Šírava.   

13. apríla sme sa zúčastnili na akcii Vítanie že-

riavov vo Vtáčom raji v Sennom, kde sa radosť z pozo-
rovania prírody v najvýznamnejšej ornitologickej lokalite 
na Slovensku - Senianskych rybníkoch spája s lokál-
nou kultúrou a s miestnymi tradíciami Dolného Zemp-
lína.  

V máji sa členovia našej ZO zúčastnili na týždennom 
rekondičnom pobyte v Hotel Parku v Hokovciach. 

26. júna sa uskutočnila brigáda na futbalovom 
ihrisku, kde členovia našej ZO natierali zábradlie okolo 
ihriska . Poďakovanie patrí  Drahoslavovi  Bamburákovi, 
Eve Bamburákovej, Božene Demčákovej, Anne Bertovej, 
Petrovi Imrichovi, Oľge Imrichovej, Jarmile Maťašovskej, 
Helene Ferencovej, Jánovi Šopiakovi, Jozefovi Hrunenému, 
Helene Sabolovej, Márii Hudákovej, Ladislavovi Hudákovi 
a Božene Mihalčínovej. Títo brigádnici mali bezplatnú do-
pravu na kúpanie v Kišvarde. 

Leto sa spája s oddychom a kúpaním. Nebolo tomu 
inak ani tohto roku. V júli sme sa boli vykúpať na termál-
nom kúpalisku v Šarošpatáku a v auguste v Kišvarde, kde 
mali naši členovia možnosť relaxovať a užívať si blaho-
darný účinok minerálnej vody, umocňovaný krásnym 
slnečným počasím. 

Za kultúrou sme sa vybrali na slovenský film KAVEJ, 
ktorý s humorom rozpráva príbeh o tom, ako si možno 
sami občas komplikujeme život a nevnímame to, čo má 
skutočnú hodnotu.    

Družstvo v zložení Ján Šopiak, Jana Šopiaková, Peter 
Imrich, Oľga Imrichová a Anna Bertová  reprezentovalo 
našu organizáciu na Okresných športových hrách, 

ktoré sa konali na strelnici Blatiny v Zámutove a vy-
bojovali pre nás 2 zlaté medaily. Ján Šopiak v hode krúž-
kov na cieľ a Peter Imrich v hode loptičkou do koša. Patrí 
im naše veľké poďakovanie. 

Radosť nám urobilo aj družstvo v zložení Ján Ferenc, 
Jarmila Maťašovská a Helena Sabolová, ktoré si v obecnej 
súťaži Guľáš majster 2024 vybojovali 1.miesto. Aj im 
patrí veľká vďaka.   V novembri sme sa spolu s členmi ZO 
SZZP z Čaklova a V. Žipova opäť vybrali za relaxom a od-
dychom do Thermalparku Šírava. 

Členovia nášho výboru sa spolu so speváckou skupi-
nou Soľanske nevesty podieľali na príprave advent-
ného venca v centre obce. 

Aj v tomto roku sme sa zapojili do charitatívnej akcie 
„Koľko lásky sa zmestí do krabice od topánok“ 
a navštívili Vianočné trhy v Prešove. 

Záver roka patril posedeniu pri kapustnici a vianoč-
nom punči, kde sme si mohli vychutnať atmosféru ad-
ventu a blížiacich sa vianočných sviatkov. 

Všetky tieto akcie sa mohli uskutočniť vďaka obetavej 
práci členov výboru ZO SZZP, za čo im patrí veľká vďaka. 
Veľké ĎAKUJEM patrí aj pánu starostovi a obecnému za-
stupiteľstvu za finančný príspevok, ktorý nám každoročne 
pomáha zrealizovať jednotlivé akcie a podieľať sa tak na 
rozvoji kultúrno-spoločenského života v našej obci.  

 
   Mgr.Jarmila Maťašovská, 

predsedníčka ZO SZZP v Soli 
Brigáda na futbalovom ihrisku

Okresné športové hry v Zámutove

Tak ako po iné roky, aj tohto roku sa v mesiaci október začala nová sezóna šachovej 
ligy.  Rozlosovanie tohto ročníka nám prinieslo zápasy, ktoré odohráme u našich súpe-
rov v Humennom. Prvé dva zápasy už sme odohrali a v obidvoch zápasoch sme zvíťazili. 
Týmito víťazstvami  sme sa dostali na prvú priečku tabuľky. 

Štart do tohto ročníka ligy bol veľmi úspešný. Takto úspešné boli aj posledné tri 
ročníky súťaže, kde sme dva ročníky ligy vyhrali a raz sme skončili na druhom mieste. 
Aj keď sme dva krát ligu vyhrali a výhra v lige dáva právo na postup do vyššej súťaže, 
toto právo postupu sme nevyužili pre nedostatok hráčov. Týmto by som chcel osloviť 
potenciálnych šachistov, ktorí by mali záujem o túto kráľovskú hru, aby nás kontaktovali. 
Kontakt na náš šachový klub si môžu nájsť na internete alebo na stránke obecného 
úradu.  

Osobitne by som chcel vyzdvihnúť výkony pána Vladimíra Feča , ktorý hrá na prvej 
šachovnici a na prvú šachovnicu je nasadzovaný už tretiu sezónu. Počas letných mesia-
cov sme sa zúčastnili aj na dvoch turnajoch a to  Zemplínska veža  a  Majstrovstvá 
SR amatérov.  Na obidvoch turnajoch sa zúčastňujú aj hráči z Poľska, Ukrajiny, Ma-
ďarska a Čiech, týmto by sa dalo povedať, že sú to turnaje s medzinárodným charakte-
rom. Aj keď sme na týchto turnajoch neobsadili popredné miesta, tieto turnaje môžem 
hodnotiť veľmi pozitívne a to hlavne tým, že trom šachistom zo štyroch stúpol medzi-
národný Fide rainting. Týmto by som sezónu 2023/2024 hodnotil veľmi kladne. 
Verím, že sezóna 2024/2025, ktorej začiatok bol veľmi dobrý, bude taktiež úspešná. 

Prajeme Vám príjemné prežitie vianočných sviatkov a všetko dobré v roku 2025.  
 

Miroslav Revaj, 
predseda šachového klubu

Šachový klub Soľ
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Obecná knižnica 2024 
Začiatkom marca sa konal seminár 

pre pracovníkov knižnice s názvom „Ako 
v obecnej knižnici“, ktorý organizo-
vala Hornozemplínska knižnica vo Vra-
nove nad Topľou. V jej priestoroch sa stretli 
pracovníci niekoľkých knižníc z okresu 
Vranov nad Topľou. Stretnutie otvorila ria-
diteľka Mgr. Danka Molčanová a následne 
sa pracovníčky venovali témam, ktoré mali 
zúčastneným pomôcť najmä po meto-

dicko-administratívnej stránke, ako napr. 
tvorba projektov a získavanie finančných 
prostriedkov, štatistika KULT (Ministerstvo 
kultúry), metodika obecných knižníc 
a pod. V závere si prítomní vymieňali skú-
senosti.   

Keďže marec je mesiac kníh, pripome-
nuli sme si to spolu s viacerými triedami 
ZŠ v Soli, ktorí v priebehu mesiaca navští-
vili knižnicu so svojimi pedagógmi. Viacerí 
žiaci chodia do knižnice pravidelne, ale pre 
mnohých to bola prvá návšteva. Žiaci si 
prezreli priestory, oboznámili sa s rôznymi 
typmi kníh a ukázali svoje čitateľské zruč-
nosti. Žiaci 1.stupňa si pozreli interaktívne 
animované video o knižnici a všetkom, čo 
v nej nájdu a vymaľovali si záložku. 
V marci do knižnice zavítali aj tí najmenší, 
a to deti zo všetkých štyroch tried mater-
skej školy. Tie staršie predviedli, že už po-
znajú niektoré písmenká a smelé deti 
zarecitovali básničky.   

Deti zo základnej školy pravidelne pri-
chádzajú do knižnice po vyučovaní. Píšu si 
domáce úlohy, diktáty, čítajú si, kreslia, 

hrajú sa. V tejto súvislosti prosíme Vás, 
ktorí máte doma nepotrebné spoločenské 
hry alebo puzzle, môžete ich darovať do 
knižnice, deti ich určite využijú. Ďakujeme 
všetkým čitateľom, ktorí v priebehu roka 
priniesli knihy do knižnice. Aj staršie tituly 
sú ešte využiteľné, najmä pre študentov vy-
sokých škôl, ktorí u nás nachádzajú aj také 
tituly, ktoré sa už inde dajú len ťažko zoh-
nať. Vydavateľstvo Miroslav Spišiak da-

rovalo našej knižnici 6 titulov po viacerých 
exemplároch. Ďakujeme aj za tento dar. 
Knižnicu pravidelne navštevujú aj druži-
nári.  

V roku 2024 sa prvýkrát obecná kniž-
nica zapojila do celoslovenského čitateľ-
ského projektu „Čítajme si“, ktorý 

organizuje Linka detskej istoty. Je to celo-
slovenský detský čitateľský maratón, ktorý 
vznikol s cieľom pritiahnuť k čítaniu viac 
detí a poukázať na význam literatúry pre 
detského čitateľa. Tohtoročný 15. ročník 
maratónu prebiehal od 18. - 22. marca. 
Prin cíp spočíva v tom, aby sa deti postupne 
striedali v čítaní a vytvorili tak čitateľskú 
reťaz - maratón. V obecnej knižnici sa do 
takéhoto čítania zapojilo spolu 127 detí.  

V roku 2023 obecná knižnica získala 
finančnú podporu z Fondu na pod-
poru umenia v podprograme Akvizícia 
knižníc na nákup nových kníh, a to pro-
jektom „Kniha je pre každého.“ – a to vo 
výške 1800,- Eur. Zámerom projektu je po-
skytnúť dostatok novej, kvalitnej a aktuál-

nej literatúry pre každého bez ohľadu na 
vek, pohlavie, vzdelanie, náboženskú prí-
slušnosť, či materiálne a finančné zabez-
pečenie. Spolu s povinným financovaním 
(252,11 Eur) bolo v celkovej sume 2052,11 
Eur zakúpených spolu 248 kníh, a to: 107 
kusov beletrie pre deti a mládež, 26 kusov 
náučnej literatúry pre deti a mládež, 70 
kusov beletrie pre dospelých a 45 kusov 
náučnej literatúry pre dospelých. 20% pri-
delených finančných prostriedkov bolo 
využi tých na nákup kníh vydaných s pod -
porou Fondu na podporu umenia, čo  
z poč tu 248 kusov tvorí 42 kníh. S pomo-
cou Fondu na podporu umenia sa už nie-
koľko rokov darí rozširovať ponuku 
obecnej knižnice a ponúkať aktuálne a za-
ujímavé novinky z knižného trhu. Nové 
knihy sú evidované a poskytnuté k dispo-
zícii pre všetkých čitateľov. Za finančnú 
podporu ďakujeme Fondu na podporu 
umenia. Knižnica sa aj tento rok zapojila 
do výzvy Fondu na podporu umenia s cie-
ľom získať dotáciu na akvizíciu. Projekt 
s názvom „Odlož mobil a zober knihu“ bol 
úspešný a získal dotáciu vo výške 1500,- 
Eur. Projekt bude realizovaný začiatkom 
roka 2025.  

Na Katedre mediamatiky a kultúr-
neho dedičstva Fakulty humanitných vied 
Žilinskej univerzity v Žiline začali pracovať 
na projekte s názvom Chronológia dejín 
knižníc na Slovensku od počiatkov do roku 
2000, ktorý si dal za cieľ zmapovať dejiny 
knižníc na Slovensku v chronologickom 
prehľade. Obecná knižnica poskytla po-
trebné údaje z jej histórie, a tak sa zapojila 
do tohto celoslovenského projektu.   
 
Knižnica je otvorená:  
pondelok 13.00–17.00  
a v stredu a vo štvrtok 12.00–16.00.  
Tešíme sa na Vašu návštevu. 

 
ThDr. Zuzana Kubačková,  

vedúca obecnej knižnice

Škôlkari na návšteve v knižnici

V knižnici si deti píšu domáce úlohy
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Detská letná olympiáda
Areál futbalového ihriska sa v prvý augustový deň rozozvučal tónmi olympijskej 

hymny. Už po štvrtýkrát sme zorganizovali pre všetky deti „Detskú letnú olym-
piádu“. Spolu 63 detí súťažilo v rôznych disciplínach. Aj tohtoročnú olympiádu sme 
mohli zorganizovať vďaka výťažku zo zakúpenej tomboly z akcie „Pred svatim Janom“. 

O 9:00 hodine ráno vlajkonosička Monika Bilá spolu s Nikolasom Mačalom, 
ktorý niesol olympijskú pochodeň, priviedli olympionikov na futbalové ihrisko, kde ich 
už čakal starosta obce. Po slávnostnom príhovore sme zaspievali aj „našu“ olympijskú 
hymnu, a pokrikom „hip-hip-hurá“ a hvizdom z píšťalky sa deti rozšili na svoje stano-
vištia.  

Mladšie deti vo veku 4 – 8 rokov boli rozdelené do štyroch družstiev. Museli ab-
solvovať 5 súťažných disciplín – farebná rukavica, prekážková dráha, prenášanie gu-
mičky slamkou, štipcovačka a skákanie vo vreci spojené so zberom guličiek.  

Staršie deti vo veku 9 – 14 rokov boli rozdelené do troch družstiev, absolvovali 
taktiež 5 súťažných disciplín – skoky v krabici, prehadzovanie lopty, prevliekanie trička, 
podávanie penovej tyče nohami a prenesenie lopty cúvaním na zemi na štyroch.  

Každá z týchto disciplín bola náročná, olympionici ich však zvládli excelentne.   
Po skončení súťažnej časti olympiády sa uskutočnilo vyhodnotenie. Každé dieťa 

bolo odmenené darčekom, medailou a pamätným diplomom. Najlepším družstvom 

mladších detí sa stalo družstvo tyrkysových s vedúcou Renátkou a najlepším družstvom 
starších detí sa stalo družstvo ružových s vedúcou Jankou. Čokoládová fontána a pe-
nová šou na záver rozšantila všetky deti.  

Sme veľmi radi, že aj tohto roku si deti našli čas a zúčastnili sa našej olympiády. 
Ďakujeme všetkým, ktorí sa podieľali na organizácii tohto skvelého dňa. (ocú)

Terénna sociálna práca 
v obci Soľ

Cieľom terénnej sociálnej práce je sprístupniť občanom žijúcim v rôznych 
sociálnych podmienkach existujúce spoločenské zdroje, umožniť im partici-
páciu na rozhodovacích procesoch v spoločnosti a podporovať žiť kvalitnejší, 
dôstojný život. 

Počas realizácie NP TSP a TP II. terénni sociálni pracovníci poskytujú sociálne po-
radenstvo a pomoc v oblasti financií, bývania, sociálno -patologických javov, sociálneho 
zabezpečenia, vzdelania a zdravia. V roku 2024 sa za pomoci TSP zrekonštruovala  stre-
cha, ktorá ohrozovala rodinu v nepriaznivej sociálno-ekonomickej situácii. Časť nákla-
dov sme získali z Nadácie PSK. 

V spolupráci s odbornou pracovníčkou pre oblasť financií poskytujeme bezplatné 
dlhové poradenstvo v obci Soľ za účelom zvýšenia osvety a bližšej dostupnosti pri riešení 
problémov s financiami a tým im zvyšujeme kvalitu života. 

Spolupracujeme s Potravinovou bankou v Lipanoch, kde sa zabezpečujú po-
traviny a hygienické potreby, ktoré sú následné distribuované viacpočetným rodinám 
a rodinám v núdzi, osamelým rodičom a seniorom na zlepšenie ich aj tak nepriaznivej 
sociálnej situácie. Aj touto cestou sa chceme poďakovať zakladateľovi a prezidentovi Po-
travinovej banky Slovenska Mgr. Markovi Urdzíkovi.  

V spolupráci s obecným úradom bola vyhlásená zbierka šatstva, obuvi a školských 
potrieb, ktoré boli adresne odovzdané rodinám, ktoré to najviac potrebovali. Ďakujeme 
všetkým, ktorý nám pomohli a prispeli.   

Spolu s Regionálnym úradom školskej správy v Prešove sme umožnili 
klientom získať nižšie odborné vzdelanie. Prostredníctvom TSP a SOŠ v Čaklove sa 
umožnilo záujemcom, našim klientom, doplniť si vzdelanie a to získanie maturitného 
vysvedčenia v študijnom odbore „Podnikanie v remeslách a službách“.  

Začiatkom roka 2024 sa v obci vyskytla hepatitída typu B. V spolupráci s detskou 

lekárkou, MŠ a ZŠ sa na základe vyhlášky RÚVZ vo Vranove nad Topľou podarilo zaoč-
kovať ohrozenú skupinu detí. Osvetou sa zabránilo ďalšiemu šíreniu nákazy. Pre deti 
zo sociálne znevýhodneného prostredia sa v mesiaci august organizoval výlet do ZOO 
v Košiciach a detskej železnice Alpinka.  

V spolupráci s asistentkou podpory zdravia sme realizovali preventívnu aktivitu  
„Zdravé telo“, ktorej cieľom bolo motivovať dievčatá v pubertálnom veku k zvýšenej  
starostlivosti v oblasti osobnej hygieny.  

V prípade potreby poskytnutia sociálnej pomoci nás môžete kontak-
tovať osobne, na tel. čísle 0918 638 758, alebo e-mailom na tspsol@cen-
trum.sk.  

Terénni sociálni pracovníci Vám prajú požehnané, veselé Vianoce a šťastný nový 
rok 2025. 

kolektív TSP a TP
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AKTIVITY: 
Začiatkom kalendárneho roka sa žiaci zúčastnili na 

Dni otvorených dverí na SOŠ Dubčeka vo Vranove nad 
Topľou a na Spojenej škole v Čaklove. Zaujímavým poduja-
tím bol Deň remesiel na SOŠ drevárskej. Dôležitosť 
ochrany prírody si žiaci pripomenuli na hudobno-vý-
chovnom koncerte Zachráňme planétu. V rámci 
projektu 200 ton z lesa von sme zozbierali v obci Soľ 
až 500 kg odpadu. Vďaka programu Dajme spolu gól sme 
získali nové športové pomôcky na rozvoj futbalu. Žiaci 2. 
stupňa zažili zábavnú fyzikálno-chemickú šou plnú po-
kusov a atraktívneho učenia. Štvrtáci si užili školu v prí-
rode v Tatranskej Lomnici. V Testovaní 9 si naši deviataci 
overili vedomosti zo slovenského jazyka a matematiky. 
Okrem tohto tradičného Testovania 9 bola naša škola zapo-
jená aj do celosvetového merania PISA 2025, ktorého 
cieľom bolo zistiť úroveň vzdelávacích výsledkov žiakov 2. 
stupňa v medzinárodnom kontexte. V apríli sme privítali pr-
vákov a ich rodičov na Zápise do 1. ročníka. Umelecký 
zážitok žiakom 2. stupňa sprostredkovalo anglické diva-
delné predstavenie v Dome kultúry vo Vranove nad To-
pľou. Naši žiaci prezentovali kultúrne tradície 
prostredníctvom svojho vystúpenia v centre obce pri sta-
vaní mája. Navštívili nás aj kynológovia, ktorí žiakom 
predviedli praktické zručnosti v starostlivosti o psy a pred-
stavili náplň svojej práce. Žiaci 2. stupňa rozvíjali podnika-
teľské a finančné zručnosti žiakov prostredníctvom 
simulácie cvičných firiem na hodinách finančnej gra-
motnosti. Prehĺbiť poznatky o histórii a význame členstva 
Slovenska v EÚ si mohli žiaci v súťažnom kvíze s názvom 
20 rokov Slovenska v Európskej únii. Na DOD v Spo-
jenej škole v Čaklove a Spojenej škole internátnej vo Vranove 
nad Topľou boli  žiakom predstavené možnosti ďalšieho 
vzdelávania a špecifiká internátneho vzdelávania. Koncom 
kalendárneho roka si žiaci na výchovnom koncerte Hravo-
zdravo vypočuli viacero melodických pesničiek, ktoré sa 
milou a nenásilnou formou zaoberali otázkami zdravého 
životného štýlu.  Záver roka patril vianočnej akadémii. 

 

EXKURZIE A VÝLETY: 
Počas roka žiaci navštívili mnoho zaujímavých miest. 

Jedným z nich bolo Vojenské historické múzeum vo 
Svidníku či Múzeum Solivar v Prešove. Navštívili aj 
Ľubovniansky hrad, Bludisko Čertova skala, ZOO 
Spišská Nová Ves a začiatkom nového školského roka si 
užili plavbu loďou Labe po Zemplínskej Šírave, výlet na 
Štrbskom plese, prechádzku k Jazierkam lásky, 
v októbri navštívili Astronomické observatórium na Kolo-
nickom sedle, pred Vianocami ešte stihli prehliadku Slo-
venského technického múzea v Košiciach. 

 
SÚŤAŽE A ÚSPECHY 
Naši žiaci úspešne reprezentovali školu v rôznych ob-

lastiach. Boli to predovšetkým recitačné, športové a hu-
dobné súťaže. V umeleckom prednese boli úspešné žiačky 
1. aj 2. stupňa. Na krajskom kole v súťaži Rómovia reci-
tujú vyhrala 1. miesto žiačka Martina Goroľová a získala 
tak postup na celoslovenské kolo. To sa konalo v Košiciach, 
kde triumfovala prvenstvom. Úspech v recitácii sme zožali 
aj v súťaži Literárna Kamenná Poruba. Tu nás úspešne 
reprezentovala Rebeka Cínová, ktorá pre našu školu vy-
bojovala 1. miesto. Zapojili sme sa aj do súťaže Ypsilon – 
slovina je hra, v ktorej viacerí žiaci získali 100 %-nú úspeš-
nosť. Uspeli sme aj v súťaži Nádejný drevár. Tohtoročnou 
témou bola výroba hudobného nástroja. Náš vyrobený 
ozembuch vyhral 2. miesto. V hudobnej súťaži Giraltov-
ský hudák 2024 sa žiačka Margita Mitáčová umiest-
nila v zlatom pásme a Kristína Fedorková 
v striebornom. 

Okrem týchto ocenení sme sa zúčastnili aj na týchto 
rôznorodých súťažiach: stolnotenisové turnaje vo Vy-
šnom Žipove a vo Vranove nad Topľou, okresné kolo 
florbalu žiakov, okresné kolo v malom futbale, Ta-
jomstvo chémie, zdravotnícka súťaž Ôsmak v koži 
zdravotníka, matematická súťaž iBobor, školské 
a okresné kolo Hviezdoslavov Kubín, Pytago-
riáda, McDonald cup – okresné kolo vo futbale najmlad-
ších žiakov, futbalový turnaj starších žiakov vo 
Vyšnom Žipove, Školská atletika chlapcov. Naša 
škola organizovala dievčenský turnaj v malom fut-
bale a mikulášsky turnaj vo futbale s účasťou žiakov 
zo škôl z okolitých obcí. 

 

ŠKOLSKÝ KLUB DETÍ 
V ŠKD sme pripravili rozmanité aktivity, ako Čitateľ-

ský maratón, Letný piknik či Liečivú silu prírody 
spojenú s objímaním stromov. Deti si tiež vychutnali nie-
koľko netradičných popoludní. Starali sa o  rastliny, 
spoznávali dopravné prostriedky na cestách, ma-
ľovali na chodníky, zažili letný piknik na škol-
skom dvore, hranolkové popoludnie či 
ochutnávku mlieka. 

 
BESEDY A PREDNÁŠKY 
Besedy a prednášky zahŕňali tieto témy: Riziká návy-

kových látok, Očkovanie chráni celé generácie, 
Zdravie zubov, Prevencia predčasného sexuál-
neho života, Škodlivosť fajčenia, Čas premien, Ro-
dina, Návykové látky a Čisté ruky. 

 
PROJEKTY 
Naša škola je aj v tomto roku zapojená do viacerých 

projektov. Obzvlášť sú pre nás dôležité projekty 
„UROBTE DRUHÝ KROK v prevencii pred šikano-
vaním a Projekt  1/020/22 Identifikácia psycho-
sociálnych faktorov inkluzívneho prostredia pre 
žiakov so SVVP v období školskej dochádzky. Bliž-
šie informácie o týchto i  ďalších projektoch sú zverejnené 
na webovej stránke základnej školy. 

S prichádzajúcimi sviatkami pokoja a radosti by som 
Vám všetkým chcel z celého srdca popriať krásne a požeh-
nané Vianoce. Nech Vás v tomto čarovnom období sprevá-
dza láska, porozumenie a chvíle plné rodinného šťastia. 

Do nového roka 2025 Vám prajem pevné zdravie, veľa 
úspechov, spokojnosti a pozitívnej energie. Nech je tento rok 
príležitosťou na nové začiatky, splnené sny a upevnenie všet-
kého, čo je vo Vašich životoch vzácne. 

Ďakujem Vám za vašu podporu a dôveru, ktorú ste pre-
javili našej škole. Spoločne kráčajme v ústrety ďalším úspe-
chom a pekným zážitkom.  

PaedDr. Pavol Hybala, 
riaditeľ školy 

ROK 2024 V ZŠ SOĽ  
Základná škola Soľ sa aj tento školský rok môže pochváliť pestrou škálou 
podujatí, aktivít, úspechov a projektov, ktoré obohatili školský život na-
šich žiakov a zviditeľnili našu školu v regióne i mimo neho. 

Literárna Kamenná Poruba

Ochrana človeka a prírody

Rómovia recitujú - krajské kolo KE

Ľubovniansky hrad
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Je veľa múdrych myšlienok o deťoch, ale práve táto najviac vystihuje aj posolstvo 
blížiacich sa sviatkov.  Lebo láska by mala človeka sprevádzať celý jeho život a ísť ruka 
v ruke s porozumením, ochotou, pomocou, toleranciou... To vštepujme aj našim deťom 
už od útleho veku všetci - rodičia, starí rodičia, učitelia.  

Deti sa v našej materskej škole vzdelávajú podľa školského vzdelávacieho programu 
„Múdre hlavičky, šikovné jazýčky“. A okrem morálnych hodnôt získavajú aj 
množstvo nových poznatkov, skúseností a zážitkov. K nezabudnuteľným zážitkom patrí 
každý rok karneval, ktorý organizujeme počas fašiangového obdobia aj pre naše deti. 
Fašiangy sme si spestrili aj vydarenou súťažou v speve ľudových piesní, v ktorej sme ob-
javili aj naše spevácke talenty. Mohli ste ich už vidieť a počuť aj na našich vystúpeniach 
na rôznych obecných slávnostiach. Pri tejto príležitosti vznikla aj pesnička, ktorá vysti-
huje našu obec a obľúbili si ju nielen deti, ale aj pani učiteľky. Kto pozná melódiu ľudovej 
piesne „ V záhradôčke pod okienkom, tam je lavička...“, môže si ju aj zaspievať: 

 
Na východe dedinôčka - Soľ sa nazýva. 
V tej dedine celá naša rodina býva. 
Všetci sa tu radi máme, spolu si tu nažívame. 
Soľančania sme my hrdí, že tu bývame. 
Slanské vrchy, rieku Topľa vy tu nájdete, 
keď do našej dedinôčky sa vyberiete. 
Škola, škôlka, aj potraviny, krásny úrad v strede dediny. 
Najkrajší kút na Slovensku pre nás jediný. 

 
Druhý ročník marcovej recitačnej súťaže „Mám básničku na jazýčku“ bol 

ešte lepší ako ten predchádzajúci. Veľká vďaka patrí našim rodičom, ktorí pripravili 
svoje deti a naučili ich básne, ktoré im vybrali a ponúkli pani učiteľky. A aby celý rok 
nebol len o povinnostiach detí, dopriali sme im aj zábavu. Už niekoľko rokov nás na-
vštevuje divadlo Babadlo a divadlo Gašparko z Prešova. V tomto roku nás 
prekvapili rozprávkou Sen jedného duba s enviromentálnym zameraním a klasickou 
rozprávkou Šípková Ruženka. V spolupráci s DHZ Soľ sme pripravili deťom nezabud-
nuteľný MDD. Navštívili sme hasičskú zbrojnicu, kde najmä chlapci obdivovali techniku, 
mohli si sadnúť do ozajstného hasičského auta a obdivovať historické kúsky odevov či 
techniky. Deti predviedli svoje zručnosti v prekážkovej dráhe, keď museli zdolávať ná-
strahy ako ozajstní hasiči. Myslím si, že niektorí sa čoskoro zaradia do radov našich dob-
rovoľníkov. Touto cestou ďakujeme dobrovoľníkom DHZ Soľ, že si našli čas na naše deti 
a strávili s nami pekné dopoludnie. Tešíme sa na ďalšiu spoluprácu.  

S teplými júnovými dňami nám pribúdali čoraz zábavnejšie akcie - párty show 
s Ujom Ľubom, ktorý je známy po celom Slovensku, výlet do Planetária a na Vidiecky 
dvor v Prešove, či rozlúčková slávnosť, ktorú nám spríjemnila Usmievanka so Zve-

davkom. Do  1. ročníka základnej školy od nás odišlo 35 predškolákov. Vystriedalo ich 
ale 56 nových detí, ktoré sme privítali v septembri. Len vďaka otvoreniu elokovaného 
pracoviska bolo možné prijať všetky deti, ktorých rodičia si podali žiadosť o prijatie do 
MŠ. 

V súvislosti s možnosťami, ktoré naši rodičia momentálne majú, budeme robiť 
všetko preto, aby sme zmenili názory niektorých rodičov na potrebu celodenného po-
bytu dieťaťa v MŠ. Je rozdiel, či je dieťa v MŠ 4 hodiny alebo 8 hodín. Celodenný pobyt 
je prospešný hlavne pre dieťa, ale je aj výhodou pre rodičov. Kapacitné možnosti niekedy 
neumožňovali celodenný pobyt všetkých detí a naši rodičia si na to už nejako zvykli. Je 
však čas na zmenu. Preto chceme apelovať nielen na rodičov, ale aj na všetky inštitúcie 
v obci, aby nám pomohli šíriť osvetu, aby sa konečne niečo zmenilo a posunuli sme sa 
o krok ďalej. Lebo materské školy už dávno nie sú len zariadeniami na odkladanie a strá-
ženie detí. Sú prvým stupienkom na vzdelávacom rebríčku, riadia sa podľa školského 
zákona a iných zákonov, usmernení, vyhlášok a zaslúžia si, aby ich tak brala celá spo-
ločnosť. 

Preto sa aj naše deti vybrali 4. novembra do ulíc našej obce a rozdávali okoloidúcim 
malú pozornosť, ktorá nám má pripomenúť, že práve tento deň je Dňom materských 
škôl na Slovensku. Bola to veľmi zaujímavá aktivita, na ktorú bola pekná spätná väzba 
od našich občanov. A na oplátku Vám všetkým, obyvateľom našej krásnej obce, ale aj 
tým, ktorí sú medzi nami, trávia tu čas, navštevujú ju a prispievajú k jej rozvoju odo-
vzdávam pozdravy od všetkých našich detí, učiteliek a ostatných zamestnancov MŠ.  
Nech máte čo najviac dôvodov na úsmev a šťastie na dobrých ľudí okolo seba.    

Želám Vám pokojné prežitie vianočných sviatkov a veľa zdravia v roku 2025. 
                                                                                        

Renáta Mikulová,  
riaditeľka MŠ Soľ     

Deň detí v hasičskej zbrojnici

Výlet v Prešove na Vidieckom dvore

Súťaž v speve ľudových piesní

ROK V MATERSKEJ  
ŠKOLE 

 
,, Dieťa je zviditeľnená láska.“  

(Novalis)
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Udialo sa:
• 79. výročie oslobodenia našej obce sme si pripomenuli dňa 18. januára. Túto 

výnimočnú udalosť sme si pripomenuli reláciou v obecnom rozhlase a položením venca 
k pamätníku. Pre nás všetkých je táto dejinná udalosť zdrojom poučenia a národnej 
hrdosti, či pietnou spomienkou na tých, ktorí za oslobodenie našej obce položili svoje ži-
voty v presvedčení, že bojujú za krajší život budúcich pokolení.  

• Prvý bocian priletel do našej obce dňa 6. marca a obsadil hniezdo, ktoré je umiest-
nené na podložke stĺpu oproti základnej škole. Oproti minulému roku priletel skôr o 13 
dní a obsadil to isté hniezdo ako tohto roku. 

• Naša obec je počas veľkonočných sviatkov stále krásne vyzdobená. Veľkonočnú vý-
zdobu zhotovili pracovníci obecného úradu. Nadrozmerné veľkonočné vajce, na ktorom 

sú zobrazené 3 kostoly z našej obce – rím. kat. kostol, gr. kat. kostol a ev. a. v. kostol – je 
umiestnené vedľa obecného úradu a tak priťahuje pohľady všetkých okoloidúcich. Aj 
v ostatných častiach obce sú umiestnené veľkonočné dekorácie, či už je to drevený, veľ-
konočne dekorovaný voz alebo prútené vajce.  

• Dňa 10. apríla sa v základnej škole uskutočnil zápis žiakov na školský rok 
2024/2025. Celkovo bolo zapísaných 28 detí.  

• Slávnostné „Stavanie mája“ sa v našej obci uskutočnilo dňa 30. apríla. Toto podujatie 
sa dlhé roky realizovalo pred domom služieb, aj ozdobený „májový strom“ bol pred 
domom služieb umiestnený. V tomto roku sa slávnosti uskutočnili na verejnom prie-
stranstve vedľa obecného úradu a taktiež farebnými stužkami ozdobený strom bol 
umiestnený na novom mieste – vedľa obecného úradu. V krátkom kultúrnom programe 
vystúpili deti zo základnej školy, ŽSS Soľanske nevesty a FS Oblik.  

• Zápis detí do materskej školy na školský rok 2024/2025 sa uskutočnil dňa 15. 
mája a celkovo bolo zapísaných  56 detí.  

• Dňa 26. júna uskutočnilo OZ SuperOčko v našej obci bezplatné meranie zraku. 
Tohto merania sa mohli zúčastniť všetci občania, ktorí o to mali záujem. Kvalifikovaný 
odborník zmeral záujemcom zrak a zároveň ponúkol okuliarové rámy. Tohto merania 
sa zúčastnilo 37 občanov. 
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• Rozlúčka s predškolákmi, teda s deťmi, ktoré v septembri nastúpia do prvého roč-
níka v základnej škole, prebehla tohto roku netradične. Dňa 26. júna predškolákov prijal 
starosta obce na pôde obecného úradu, privítal ich a odovzdal im malý darček. Deti mali 
pre starostu pripravený krátky kultúrny program. V škôlke mali učiteľky pre tieto deti 
zorganizované rôzne súťaže, slávnostnú večeru a noc v škôlke.  

• Občianske združenie Podaj ďalej Prešov tohto roku zorganizovalo už 7. ročník zbierku 
ponožiek pod názvom Ponožkový október. Ponožky sú určené ľudom v núdzi, bez 
domova, chudobným rodinám, bezdomovcom a sociálnym zariadeniam. Už 4. ročník 
sme hrdým partnerom tejto krásnej zbierky. Tohto roku sa nám podarilo vyzbierať 181 
párov ponožiek, ktoré sme odovzdali Centru pre deti a rodiny vo Vranove n. T. Všet-
kým darcom úprimne ďakujeme.  

• V predvianočnom období je naša obec stále nádherne vyzdobená. Nadrozmerný ad-
ventný veniec v centre obce už dlhoročne púta pohľady nielen prechádzajúcich našou 
obcou ale aj návštevníkov. Aj tohto roku sa na zhotovení venca podieľali členky ZO SZZP 
v Soli  a členky ŽSS Soľanske nevesty. Dňa 27. novembra sa stretli a pri dobrom počasí 
a dobrej nálade, čečinou vytvorili a následne ozdobami dekorovali veniec do finálnej po-
doby. Sme veľmi radi, že aj tohto roku sa svojou ochotou a šikovnosťou pričinili o to, aby 
bola naša obec krajšia.  

• Ďalšou zbierkou, do ktorej sa naša obec zapojila je „Koľko lásky sa zmestí do kra-
bice od topánok“. Na Slovensku prebieha už šiesty ročník, v našej obci sa zapájame 
už štvrtý krát. Vyzbierali sme celkovo 18 krabičiek naplnených láskou. Okrem pracovní-
kov obecného úradu sa zapojili aj členky ZO SZZP v Soli, členky ŽSS Soľanske nevesty, 
žiaci zo základnej školy a aj občania z našej obce. Veríme, že seniori, ktorým budú kra-
bičky odovzdané, tieto budú so žiarou v očiach, v očakávaní a s láskou otvárať.  

• Dominantou vo vianočnom období je aj betlehem, ktorý je umiestnený vedľa obecného 
úradu. Spolu s adventným vencom je betlehem najčastejším miestom, kde sa fotia nielen 
občania našej obce ale aj prechádzajúci či návštevníci.   

• Mikuláš, Mikuláš, čo v tom koši máš? ... Aj tohto roku navštívil deti v našej obci 
Mikuláš. Dňa 5. decembra sa stretol s deťmi v materskej škole. Tieto mali pre neho pri-
pravené básničky a pesničky, tí odvážnejší sa s Mikulášom aj sfotili. Každé dieťa bolo ob-
darované sladkým mikulášskym balíčkom. Nezabudol ani na deti v komunitnom centre, 
ktoré ho privítali pesničkou. Všetkým deťom od 1 do 6 rokov odovzdal sladký balíček. 

Projekt „Zlepšovanie digitálnych zručností 
seniorov a distribúcia Senior tabletov“, známy 
aj ako Digitálni seniori, predstavuje unikátny koncept zvy-
šovania digitálnych zručností a povedomia o dôležitosti 
digitalizácie obyvateľov na Slovensku.  

Jeho hlavným cieľom je zlepšiť digitálne zručnosti se-
niorom vo veku od 65 rokov a znevýhodneným osobám 
formou vzdelávacích školení. Ambíciou projektu je zabez-
pečiť vzdelávanie pre čo najväčší počet záujemcov z rôz-

nych oblastí Slovenska, čím reaguje na nízku mieru zruč-
ností a využívania informačných technológií.  

V snahe rozvoja digitalizácie prichádza Plán ob-
novy a odolnosti SR s projektom Digitálni se-
niori, ktorý prostredníctvom série vzdelávacích školení 
zlepší digitálne zručnosti a povedomie o informačných 
technológiách u seniorov a znevýhodnených osôb.  

Účastníkmi projektu digitálni seniori môžu byť 
občania SR, ktorí sú radení medzi: 

• seniorov vo veku od 65 rokov alebo, 
• zdravotne znevýhodnení vo veku od 18 rokov.  
Po úspešnom ukončení vzdelávacieho školenia budú 

vyškoleným absolventom poskytnuté tablety s dátovými 
balíkmi na rozvoj získaných zručností a zvýšenie motivá-

cie využívania elektronických služieb a e-learningových 
školení.  

Projekt je realizovaný Ministerstvom investícií, 
regionálneho rozvoja a inovácií SR ako investícia 
č. 7 Komponentu 17 (Digitálne Slovensko) Plánu obnovy 
a odolnosti SR.  

Ak máte záujem zúčastniť sa školenia a získať tablet 
s dátovým balíkom, je potrebné zaregistrovať sa na 
stránke www.digitalniseniori.gov.sk. Po úspešnej registrá-
cií Vám v SMS správe prídu bližšie informácie ohľadom 
školenia. Zaregistrovať sa je možné do konca júna 2026. 

 
Zdroj:  

www.digitalniseniori.gov.sk 

Digitálni  
seniori

Pri príležitosti 80. výročia SNP si spomí-
name na nášho bývalého občana pána Jána 
Feča, ktorý od samého vzniku partizánskej sku-
piny Čapajev bol jej príslušníkom. V januári 1945 
sa dobrovoľne prihlásil do 1. čs. armádneho 
zboru v ZSSE a bol zaradený do IV. brigády gen. 
Markusa ako veliteľ 1. čaty. Po boku Červenej ar-
mády bojoval za oslobodzovanie miest a obcí 
našej vlasti cez Liptovský Mikuláš, kde bol aj ra-
nený. Pán Fečo bol srdcom a dušou oddaným po-
žiarnikom. Bol dlhoročným hlavným veliteľom 
hasičov vo Vranove nad Topľou.  

ČESŤ JEHO PAMIATKE.

NEZABÚDAME ...



 1/2024

20

Solianske noviny - občasník obce Soľ. Vydavateľ: Obecný úrad Soľ, Soľ 161, 094 35 Soľ.  
Ročník XXVII. Nepredajné.  

www.obecsol.sk, tel. číslo 057/4496423, e-mail.: ocu.sol@slovanet.sk.  
Sadzba a dizajn: Balween Slovakia s. r. o.  

Za obsah jednotlivých príspevkov zodpovedajú ich autori. Uzávierka tohto čísla bola 9. 12. 2024.  
Redakcia si vyhradzuje právo príspevky krátiť, upraviť alebo neuverejniť.  

Text neprešiel jazykovou úpravou.

V roku 2024 boli v obci Soľ dve mládežnícke mužstvá. 
Mladšie mužstvo - žiaci, nevstúpili do sezóny ideálne, ale 
pred koncom jesennej časti zapli na plné obrátky a v posled-
ných zápasoch brali 6 bodov za víťazstvá v Sedliskách a Sa-
čurove. Počas celej sezóny trénovali 2-krát do týždňa na 
hlavnom ihrisku, no takisto využívali na tréningy aj ihrisko 

s umelou trávou. Niekoľko chlapcov postupne prešlo do tré-
ningového procesu k dorastencom a takisto sa mladí chlapci 
chopili svojej šance aj priamo v dorasteneckých zápasoch. 

Práve mužstvo dorastencov má za sebou zaujímavú je-
sennú časť, v ktorej je priebežne na druhom mieste tabuľky. 
Na lídra strácajú 8 bodov, no určite sa ešte budú snažiť za-

bojovať o majstra okresu. Počas celej sezóny dorastenci pred-
vádzajú veľmi dobre výkony, na základe ktorých sa už zopár 
chlapcov predstavilo aj v tíme mužov.  

 
Patrik Gordan, tréner mládeže

FK SOĽ – ŽIACI A DORAST 

Do sezóny sme vstupovali s výrazne obmeneným kádrom oproti minulej sezóne, na-
koľko v mužstve skončilo viacero hráčov, či už zo zdravotných alebo rodinných dôvodov. 
Po veľkom úsilí počas leta sa nám podarilo káder dostatočne kvalitatívne doplniť a to do-
konca aj o pár zvučných mien ako napríklad Viliam Macko, Lukáš Kulich alebo Kevin 
Komár, ktorí v minulosti pôsobili vo vyšších ligách, dokonca prvý menovaný, okrem za-
hraničných skúsenosti sa objavil aj v Lige Majstrov.  

No aj napriek výraznému doplneniu nás úvod sezóny zastihol s viacerými zraneniami 
a chorobami a na zápasy nás chodilo 11 - 12 hráčov, čo sa odzrkadlilo aj na výsledkoch. Se-
zóna pre nás prakticky začala po 6. kole, keď sme konečne doliečili všetky zranenia a cho-

roby a naša hra začala vyzerať úplne inak. Začali sme zbierať body a hrať pekný futbal, no 
z tohto obdobia najviac mrzia asi 2 výsledky. Prehra v Kendiciach po veľmi dobrom výkone 
a následne smolná prehra doma s Jasenovom. Po síce slabučkom prvom polčase, ale po vý-
kone a množstve nepremenených šancí v druhom polčase sme si zaslúžili jednoznačne bo-
dovať naplno. Aj napriek výsledkovo rozháranej jesennej časti chcem chalanom poďakovať 
za prístup a nasadenie v každom zápase a verím, že spoločnými silami po konci jarnej časti 
bude naše postavenie v tabuľke iné. 

Maroš Guľvas, 
tréner 

Futbalový klub Soľ


